
L M [>nM* r>rl ok tohra 1947 
k , ) ' M i , " < Ud l januar-
) a 1 9 5 8 kot poltednik - O d 
1 lanuarja 
densko, 
d e l jk ih . 

960 t r ik ra t te-

W> sicer ob pone-

sredah in sobotah 

K R A N J — S R E D A , D N E 28. A V G U S T A 1963 — 
L E T O X V I . — Š T . 100 — C E N A 10 D I N A R J E V 

Us tanov i t e l j i : o b č i n s k i odbo r i S Z D L Jesenice, 

K r a n j , R a d o v l j i c a , Skof ja L o k a . Tržič — Izdaja 

C P » G o r e n j s k i t i sk« — Ureju je u r e d n i š k i odbor 

— Glavni in odgovorni urednik Gregor Kocljan 

0 L A S l L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

premiera Hruš'ova v Jugoslaviji 

Jutri popoldne 
v K r a n j u 

Kolektivi delovnega Kranja se pripravljajo na prisrčen sprejem 

nih, fc:?1 d n e h - bivanja na Brio-
lajvijjjj, S o pogovori med 
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r i 7"- v četrtek zvečer, obi-
U l Gorenjsko. Kot je pred

videno se bo zadržal na Brdu pri 
Kranju v petek, v soboto zjutraj 
pa se bomo od njega poslovili. 
Možno pa je tudi, da se bo v naši 
sredi zadržal dlje časa, zakaj pro
gram ni povsem utrjen. Čeprav 
bo po tolikem potovanju in po 
pogovorih na Brionih verjetno 
potreben pravega počitka, kar 
mu mi zlasti privoščimo tu na 
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gradijo. Vse to, ne da bi šteli po
pravila poškodovanih hiš, bo ob
segalo milijon kvadratnih metrov 
delovne oziroma stanovanjske 
površine. Z deli je namreč treba 
pohiteti tudi zato, ker se število 
prebivavcev mesta Skopja nepri
čakovano približuje onemu pred 
potresom in je že preseglo 150 
tisoč. 

Vinko Hafner je med drugim 
tudi izjavil, da je bistveni pogoj 
za pravočasno izpolnitev progra
ma za obnovo in izgradnjo Skop
ja, da vse republike oziroma nji
hove združene gradbene in indu
strijske operative dosledno izpol
njujejo prevzete obveznosti za 
popravilo poškodovanih hiš in 
zgraditev predmestnih naselij. — 
Predsednik komisije za tehnično 
pomoč Skopju tudi meni, da je 
vsekakor najvažnejša naloga 
zgraditev predmestnih naselij za 
70 tisoč prebivavcev. Hkrati je 

Gorenjskem, je vendar možno, 
da bo obiskal tudi posamezne 
kraje. 

Na sprejem visokih gostov se 
zlasti pripravlja delovni Kranj. 
Organizacije ZK in sindikalne po
družnice po kolektivih se pri
pravljajo, kako bi visoke goste 
jutri sprejeli čimbolj slovesno. 
Kot je predvideno, bo prišel sko
zi Kranj okrog šeste ure zvečer. 
Ljudje se zlasti zanimajo, če se 
bodo gostje v Kranju ustavili. — 
»Morda, toda nič zanesljivega,« 
odgovarjajo organizatorji. Res 
pa je, da v Iskri in tovarni IBI 
pripravljajo celo darila, ki naj bi 
jih dali visokemu gostu in njego
vi soprogi v spomin na obisk v 
Kranju. 

Občani Kranja! Okrasite hiše s 
cvetjem, razobesite zastave, pri
družite se sprejemu na Trgu re
volucije in pokažite, da smo ved
no bili in smo še vedno ob strani 
bratskih narodov Sovjetske zve
ze in vsega naprednega človeštva, 
ki se bori za mir in svobodo ter 
za boljšo in srečno prihodnost. 

ob odkritju spomenika na Pokljuki 

Lipanca bo živela 
V nedeljo dopoldne so v poča

stitev krajevnega praznika Gorje 
odkrili na Lipanci spomenik bor
cem, ki so 3. julija pred dvajseti
mi leti padli v znani Upanskl bit
ki. Na prostrani jasi nedaleč od 
prizorišča bojev se je zbralo bli
zu tisoč nekdanjih borcev ln akti
vistov ter prebivavcev iz območja 
Gorlj, Bleda in Bohinja. Zbranim 

je na svečanosti govoril udeleže
nec julijskih bojev na Lipanci An
ton Kunčič, prvoborec iz Gorlj, 
Janez Kocjančič pa je odkril spo
menik in ga izročil v varstvo pred
sedniku občinske skupščine Ra
dovljica. V sporedu so sodelovali 
pevci iz Bohinjske Bistrice, godbe 
iz Gorij ter recitatorji. 

Trgovina in cene v preteklem mesecu 
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kljub nekaterim težavam pri ob
novi Skopja ni nepremagljivih 
ovir za izpolnitev sprejetega pro
grama za nastanitev prebivavcev 
Skopja do letošnje zime. 

V akcijo za pomoč Skopju so 
se že vključili tudi zbori zvezne 
skupščine! Jesenska skupščinska 
dejavnost se bo namreč prav za
radi katastrofalnega potresa v 
Skopju začela nekoliko prej, saj 
so prve seje zveznega in gospo
darskega zbora sklicane že za de
veti september. Oba zbora bosta 
na svojih sejah obravnavala 
osnutke zakonov in odlokov o 
ukrepih za obnovo Skopja. Iz 
mnogih krajev sveta pa še nada
lje prihajajo vesti o zbiranju po
moči za pomoč makedonski pre
stolnici. 

Povprečno se cene niso spreminjale — Primanj
kuje gradbenega materiala — Regres za premog 
so podaljšali 

Po prometu, ki so ga v pre
teklem mesecu dosegle trgovine 
na drobno v našem okraju, lahko 
sodimo, da se je kupna moč pre-
bivavstva letos precej dvignila. V 
trgovini na drobno so julija pro
dali za 10 milijard 817 milijonov 
dinarjev blaga, kar je za 23 od
stotkov več kot v istem mesecu 
lani. Cene so vplivale na 7 odstot
kov povišanja prometa, ostalo pa 
gre na račun večjih količin pro
danega blaga. Sodijo, da na višji 
promet med drugim vpliva tudi 
20 odstotni popust za inozemske 
turiste, ki blago plačujejo Z devi
zami. 

O popolnoma dobri založcnosti 
trgovin ni mogoče govoriti zaradi 
občasnega pomanjkanja riža, juž
nega sadja in začimb ter trajnih 
mesnih izdelkov. Večkrat je po
vpraševanje preseglo ponudbo pri 
brezalkoholnih pijačah, sadnih so
kovih in pivu. 

Izredno živahna gradbena sezo
na še naprej vpliva na pomanjka
nje raznega materiala, kot na pri
mer: vodnoinstalacijski material, 

cevi, pločevina, jeklo, izdelki 
barvne metalurgije, cement, apno 
in opečni izdelki. 

Se vedno se ni izboljšala preskr
ba s televizijskimi sprejemniki, 
hladilniki in manjšimi žarnicami. 
Zaradi pomanjkanja železniških 
vagonov in nerealiziranih pogodbe
nih obveznosti z rudniki trgovska 
podjetja s kurivom niso mogla 
izpolnjevati naročil potrošnikov, 

Nadaljevanje 
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Seja občinske skupščine Tržič 

Potrjene nove cene mesa 

S v e t n i 
«OQ{^jd^evi so i e bolj ali manj šteti, zato turisti ob Blejskem Jezeru še tembolj želijo pre-

žarek 

TRžIC, 28. avgusta — Včeraj po
poldne sta se sestala na četrto 
skupno sejo oba zbora občinske 
skupščine Tržič, ki sta po daljši 
ln temeljiti razpravi, v kateri so 
odborniki proučili številne pred
loge, potrdila odlok o spremembi 
in dopolnitvi odloka o določitvi 
najvišjih maloprodajnih cen sve
žemu mesu in mesnim izdelkom 
na območju tržiške občine. 

Po tej spremembi odloka velja
jo od prvega avgusta 1963 na ob
močju tržiške občine naslednic 
prodajne cene na drobno za sveže 
meso: goveje meso din 580 za kg, 
goveje meso brez kosti din 730 za 
kg, telečje meso din 670 za kg, 
telečje meso brez kosti din 920 
za kg, svinjsko meso din 670 za 
kg. svinjsko meso brez kosti din 
800 za kg in »bebi-bif« meso din 
650 za kg. 

Do povišanja cen ie prišlo za
to, ker ima Mesarsko podjetje 
Tržič pri nabavi živine za zakol 
vedno večie težave, hkrati pa je 
tudi splošno znano, da je fond 
goveje živine letos v vsej državi 
nižji od lanskega povprečja. Kljub 
povišanju na bodo cene mesa v 
tržiški občini med najnižjimi v 
prlmeriavi z ostalimi kraji oziro
ma občinami. 

Kot dopolnilo k potrditvi novih 
cen mesa je včeraj občinska skup
ščina na osnovi pre.išnie razprave 
sprejela še nekatere druse temu 
ustrezne sklepe. Svet za blagovni 
promet in Mesarsko podietie Tr
žič je pooblastila in zadolžila, da 
proučita kategorizacijo mesa, trž
na inšpekcija pa naj poostri kon
trolo pri prodaji mesa. Zaradi 
pripomb odbornikov glede raz
ličnih možnosti o količini kosti, 
ki se prldajo mesu, je skuoščina 
sprejela sklep, naj pristojni tudi 
to zadevo proučijo in sprejmejo 
ustrezen sklep. Svet za blagovni 
promet in ustrezen občinski or
gan pa so na včerajšnji seji za

dolžili, da prouči formiranje cen 
ostalih mesnih izdelkov in mož
nosti glede odpiranja novih pro
dajaln tuje mesne industrije v Tiy 
žiču. 

V nadaljevanju je občinska 
skupščina obravnavala še več za
dev, med drugim je določila tudi 
investitorje za gradnjo nekaterih 
trgovskih objektov in restavracije 
v Bistrici. — P. 

Planina Lipanca je bila med 
NOB pogostokrat prizorišče hudih 
bojev s sovražniki. Partizanom je 
nudila zatočišče in dobre položaje 
za napad in obrambo. Nemci ni
so trpeli, da bi se v gozdovih Po
kljuke zadrževale večje partizan
ske enote, zato so izvajali pogoste 
akcije in ofenzive proti partiza
nom, da bi zavarovali gestapovsko 
elito na Bledu. 

Na kraju, kjer so 3. julija 1943. 
leta divjali hudi boji in kjer so 
tedaj umirali mladi ljudje, so si 
minulo nedeljo sep:li y roke njiho
vi bojni tovariši in preživeli ude
leženci lega boja. 

Lipanca je doživela večji spopad 
in ognjeni vihar že sredi Januarja 
1942, kmalu po dražgoški bitki. 
Takrat so Nemci z močnimi sila
mi sredi najhujše /ime napadli 
pokljuško četo in prisilili borce, 
da so se morali 'umakniti na L i -
panski vrh. V drugem večjem spo
padu na tem območju se je pol
drugo leto kasneje ponovila trage
dija, ki je bila po številu padlih 
in ujetih hujša od prve. Kakih 55 
borcev 2. čete Stražišarjevega ba
taljona in udarni vod je hrabro 
odbijala nenadni napad 2500 Nem
cev. O tem neenakem boju je nek
danjim borcem, aktivistom in dru
gim, ki so se minulo nedeljo zbra
li k odkritju spomenika na Lipan
ci, spregovoril Anton Kunčič-
Oskar, svoje spomine na ta dogo
dek pa so pripovedovali tudi osta
l i preživeli udeleženci. 

1. julija 1943 sta odšli prva in 
druga četa Stražišarjevega bata
ljona skupaj 7. udarnim vodom na 
prehranjevalno akcijo v Mojstra
no. Tam jih je nenadoma mapadlo 
kakih 150 nemških policistov. Bor
ci so se po krajšem odporu umak
nili in druga Četa in udarni vod 
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Pred srečanjem primorskih in gorenjskih 
partizanov 

Cerkno vabi 
Anica štucin iz Cerknega poroča, da se tamkaj marljivo pri

pravljajo na obsežne prireditve in množične udeležbe ob srečanju 
primorskih in gorenjskih partizanov, ki bo drugo nedeljo, 8. septem
bra. Delavci raznih podjetij in skupine obrtnikov ob množični ude
ležbi domačinov hitro spreminjajo izgled tega prijetnega trga. Ude
leženci s soške strani bodo prišli do Cerknega po novem lepem 
asfaltu, ki je za to dolino pomembna pridobitev. V samem Cerk
nem pa pleskajo hiše, lepšajo vrtove, pripravljajo posebne prostore 
v montažnih objektih itd., da bi tisti dan vsi udeleženci dobili pri 
pri njih vso oskrbo in kar je potrebno, tako kot so v Cerknem 
med NOB sprejeli in postregli vsaki partizanski enoti. Zlasti ureja
jo grobnico in okolje, kjer bo počivalo 361 žrtev fašističnega nasilja 
in padlih borcev-domačinov ter nad 600 padlih partizanov z Gorenj
ske in drugih krajev naše domovine, pa tudi iz sosedne Italije. 

Priprave za to veliko prireditev so vse živahnejše tudi v sredi
ščih Gorenjske. Samo še dober teden nas loči od dneva, ko bo iz 
naših krajev krenilo 5 obnovljenih partizanskih enot proti prijaz
nim cerkniškim vasicam. Predhodnica Kokrškega odreda bo šla na 
pot že dan pred glavnino, se pravi v četrtek, 5. septembra. To bo 
v glavnem kuhinja, tako da bodo udeleženci pohoda v Cešnjici in 
na Planini dobili povsod pripravljeno toplo hrano. Tudi s preno
čišči ne bo zadrege. 

V Kranju, kot so v ponedeljek ugotavljali predsedniki vseh kra
jevnih organizacij ZB, je velik interes tudi med prebivavstvom 
oziroma med bivšimi borci. Tako predvidevajo v Cerkljah tri avto
buse udeležencev, v Šenčurju poseben avtobus, enako v Predosljah, 
na Kokrici itd. Predvidevajo, da bodo samo za prevoz udeležencev 
Iz kranjske občine morali naročiti 30 avtobusov, — K. M. 
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TE DNI 
PO SVETU 

# A R E F NAPOVEDUJE NOV 
SESTANEK T R E H 
DRŽAVNIKOV 
Predsednik Iraka Aref je v 

Damasku dejal, da je preklicano, 
da bi prišlo do ustanovitve enot
ne arabske republike. Dodal je, 
da morajo biti potrpežljivi, ker 
enotnosti ni mogoče doseči čez 
noč. 

Izrazil je prepričanje, da se 
bodo trije arabski državniki zno
va sestali. 

# NOVE PORTUGALSKE 
OKREPITVE 

Portugalska vlada |e postala 
nove okrepitve svojim četam v 
Angoli. S prvimi ladjami je od
potovalo približno 2000 portugal
skih vojakov. 

# GROMIKO SE BO SESTAL 
S KENNEDYJEM 
Predsednik ZDA in sovjetski 

veleposlanik v Washigntnu Do 
brinin sta obravnavala nove mož
nosti za popuščanje napetosti na 
svetu. 

Novinarjem Je Dobrlnin Izjavil, 
da se bodo sovjetsko-amerlški 
pogovori nadaljevali prihodnji 
mesec, ko bo prišel na zasedanje 
Generalne skupščine sovjetski 
zunanji minister Gromiko. 

# OPAZOVAVCI Z N NA MEJI 
Opazovavci Z N so začeli nad

zorovati sirijsko-izraelsko mejo. 
Poročila z meje bodo morali po
slati v New York, kjer se bo 
danes zopet sestal Varnostni f;vet. 

# NAPETOST V SAIGONU 
J\« nepotrjenih poročilih Iz Sal-

gona so več oficirjev-budistov od
stranili s svojih položajev v juž-
novletnamski armadi in jih za
menjali s katoliškim osebjem. 

# LIBIJSKI OBISK 
V ALŽIRIJI 

Libijski premier Mohidin Fiki-
ni jc odpotoval v Alžirijo na tri
dnevni uradni obisk. Pričakujejo, 
da bo podpisal tudi več sporazu
mov o gospodarskem sodelova
nju z Alžirijo. 

# NOV PRITISK 
NA GRŠKO VLADO 

Nad grško vlado leži ozračje 
negotovosti, potem ko sta se v 
nedeljo po velikosti druga in tret
ja največja stranka umaknili iz 
parlamenta. 

Ljudje in dogodki ©Ljudje in dogodki • Ljudje in dogodki • Ljudje in dogodki • Ljudie in dogodki • Liudie i n H < ^ ' 
Že tedne se v ameriškem senatu 

vleče razprava, ki po svoji teme
ljitosti, včasih pa tudi po sebič
nih in enostranskih odklonih pre
kaša podobno »borbo mnenj« v 
ameriški skupščinski hiši. N i 
dnevnem redu dolgega in napor 
nega zasedanja je pretres mo
skovskega .sporazuma, ki bo šele 
po ratifikaciji v senatu dobil moč 
zakona. Ce prelistamo ameriško 
skupščinsko kroniko, vidimo, dn 
širokih razprav okoli potrditve 
važnih mednarodnih sporazumov 
ni bilo malo. Ameriški senatorji 
so nekajkrat v zgodovini obravna
vali pomembne sklepe svoje vlade 
na dolgih političnih koncilih, kjer 
so hkrati s politično bistroum
nostjo tekmovali tudi v govorni
štvu in duhovičenju. S temi vmes
nimi točkami najbrž tudi sedaj 
razmava ni prikrajšana. 

Za razpravo v skupščinskih 
klopeh je 1197. mednarodna po
godba ameriške vlade prav poseb
no zanimiva. Ta sporazum je že 
na začetku dobil predznak izred

ne važnosti. Od leta 1789 so v se
natu sicer nretresall vrsto važnih 
mednarodnih sporazumov, kjer 
so prihajala že skoraj po pravilu 
na dan ostra nasprotja med za
konodajnim telesom ln vlado, ki 
tudi sedaj še niso povsem izgini-

sporazum veljavo zakona. Vendar 
ob tem moramo še pribiti, da se 
v ameriškem senatu že dolgo do
bo vodi ogorčena borba med se
natom in vlado. Nasprotniki med
narodnih sporazumov, ki jih skle
ne predsednik, nastopajo z ugo-

Ta zgodovinski podatek pa s se
danjo razpravo v ameriškem se
natu nima nobene zveze. Bolj ali 
manj je že do potankosti izraču
nano, da bo Bela hiša in predsed
nik Kennedv dobil potrebno veči
no. V posebni poslanici, ki jo je 

tej Kennedvjevi Izjavi ni 1 
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Ameriško rešeto 
la, vendar je sedanja razprava od
ločilna za preobrat v celotni sve
tovni' politiki. S potrditvijo mo
skovskega sporazuma utegnejo 
nastati na svetu bolj znosni odno
si med dosedanjimi nasprotniki, 
z zavrnitvijo pa bi prišli »z dežja 
pod kap«. 

Ameriška ustava namreč dolo
ča, da morajo vsi sporazumi, ki 
jih sklene predsednik, biti izglaso
vani z dvotretjinsko večino tudi v 
senatu. Sele, če se to zgodi, dobi 

vorom, da se s tem odvzame pred
stavniškemu domu zakonodajna 
pravica, ki Jc pridržana samo od 
ljudstva Izvoljenim poslancem. 
Zgodovinski spor je dosegel svoj 
višek leta 1919, ko senat nI maral 
potrditi VVilsonovega sklepa o 

ob težki družinski nesreči z naj
večjo skrbjo pregledal sam pred
sednik in iz nje črtal vse dvomlji
ve razlage, Je predsednik Kenne
dv zaprosil tudi republikanske se
natorje, da bi skupaj glasovali za 
moskovski sporazum. To je po - , 
Kennedvjevih besedah samo nada- popolnjenjh divizij, M t pt 

vstopu v Društvo narodov. VVllson 1 jevanje prteadevanjia, ki ga je začel stransko pripravljene, 0 8 1 y Jih 
je dobil dva napada, demokrati so že Eisanhovver, ki je pa zaradi po- odpade na oborožene siW> ^ ^ 
izgubili volitve in Amerika se je časnega razpleta svetovnega polo- držijo v rezervi. Morda _J* ^ 
za nekaj časa povlekla Iz svetovne žaja ostal Še »brez goloba v ro- ameriške senatorje naJHOJ 
politike. ki«. Ko bivši ameriški predsednik pričljiv dokaz? 
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Nadaljevanje s l . s t r ^ n 

Visok porast 
prometa 

Gradnja menjalnice 
pod Ljubeljem 
Podjetje Kompas i / Ljubljane 

bo pričelo še to leto z gradnjo 
menjalnice pod Ljubeljem in žič
nice na Zelenico, za kar jc. sploš
na gospodarska banka v Ljublja
ni žc odobrila kredit v znesku 
271 milijonov dinarjev. Istočasno 
pa bo podjetje Kompas v celoti 
investiralo gradnjo turfstično-go-
stinskega objekta na platoju pred 
vhodom v ljubeljski predor. Ta 
dela je podjetje Kompas prevze
lo od občine Tržič, od katere je 
dobilo tudi garancijsko izjavo za 
sklenitev pogodbe s SGB iz Ljub
ljane. 

KRANJ, 27. avgusta — Danes 
ob 13. url je bila v Kranju otvo
ritev novih delovnih prostorov 
službe družbenega knjigovodstva 
Narodne banke podružnica 
Kranj. Krajše svečanosti so se 
udeležili številni gostje in člani 
kolektiva. 

Kolektiv službe družb, knjigo
vodstva je v Kranju delal v zelo 
utesnjenih In neprimernih pro
storih v stavbi, ki Je bila zgraje
na za drugačne namene ln pre
cej pred začetkom našega stolet
ja. Lepota ln funkcionalnost no
vih prostorov sta očitni že na 
prvi pogled. V stavbi Je 120 de

lovnih mest, gradnja in vgrajena 
oprema pa je veljala okoli 220 
milijonov dinarjev. 

Zgradba je skeletna, ima vise
čo fasado, ostali delt so montaž
ni; je prvn take vrste v Slove
niji. Razen tega, da Jc Izredno 
lepa, njeno notranjost odlikuje 
velika funkcionalnost delovnih 
mest, ki so obenem tudi zelo 
svetla. Akustika je izredno izpo
polnjena, kar jc za stavbo z ve
likim obiskom šc prav posebno 
pomembno. 

Njen projektant je univerzitet
ni profesor ing. arh. Edvard Rav

nikar, statik pa dr. ing. Ervyi 
Prolog. Oba sta ponovno dokaza
la, da sta v svoji stroki izredna 
strokovnjaka. Naj omenim, da je 
prof. Ravnikar tudi projektant 
stavbe ObLO In restavracije Park 
ln Je zato tudi omenjeno stavbo 
uspešno vključil v nastajajoči 
novi center Kranja. 

Se drobna razveseljiva ugoto
vitev: ob otvoritvi sta bila pred 
vhodom v malem atriju ob likvi
daturi že urejena prikupna cvet
lična nasada. 

Na sliki: V novi likvidaturi 

Potrebe prehitevajo zmogljivosti 

zato so podaljšali regres na pre
mog do konca septembra. 

Čeprav se skupni povprečni in
deks cen julija ni spreminjal, je 
bilo pri cenah v trgovini na drob
no mogoče zabeležiti več spre
memb. 

Pri živilih si) se najbolj podra
žili mleko in mlečni izdelki ter 
sveže meso. Pocenili so se sezon
ski kmetijski pridelki In sezonske 
vrtnine. Pri sadju so se cene po
gosto spreminjale, in to predvsem 
glede na kvaliteto; v povprečju 
so bile nižje kot junija. 

Tekstil in ostali industrijski iz
delki se niso niti pocenili niti po
dražili. Spremenil se je le indeks 
cen električnih kuhalnikov, ker jc 
bila prepovedana prodaja in izde
lav* cenenih odprtih kuhalnikov, 
zaprti pa so nekoliko dražji. 

2 Lipanca bo živela 
sta krenila proti Lipanci, koder 
so imeli borci teh enot svoje bi
vake. Ob pol petih zjutraj 3. ju
lija so v taboru začuli ropot nem
škega izvidniškega letala, ki je 
krožilo prav nad partizanskimi 
položaji. Dve patrulji sta takoj 
odšli na oglede in že kakih dvesto 
metrov od tabora naleteli na Nem
ce. Padli so prvi streli in nekaj 
pred peto uro zjutraj se je začei 

ter k " Zveze borcev iz Radovljice w ^ 
jevne organizacije Gorje- ^ 
bra je bila udeležba t\W\ % Bo
hinjskega kota, iz G o r l J . . % B s° 
hinjske Bele. Organizacijo ^ 
bile navzoče z 12 prapori ^ 
paj 17, kolikor j ih imajo 
čini. — J. B . 

Gasivci in krajevni 
praznik 
Ljubno - V soboto Hj»JJ. 

24. in 23. t. m., so v L J " b ? ^ 
setič praznovali svoj **. bila 
praznik. V soboto z v e c e r

d l j h «S 
pred spomenikom 38 p a -ins^ 
ščanov za svobodo spo ^ 
svečanost. Razen govora ^ 
na sporedu deklamacije p)?-
ske točke, ki so j ih ob J * ^ ju 
menic izvajali domači pi° 
mladinke. 0 leto5 

Poseben poudarek pa ^ 
krajevnemu prazniku <>• .Jfa? 
Ci. ki so A- sklopu 
praznika proslavili tudi 
obstoja domačega ^ V * ' 
društva. V nedeljo so JJ-
razvili svoj prapor. •» valv 
mu je dolgoletni. * « l u i n

l 0 v . *° 
nik, sedaj častni član. » <jru-
Sitar. Predsednik t^'s^% s\»v 

štva tov. Mirko Kotnik l 6

 d d o g ' 
nostnem govoru P r I** z^ve** £ 
nje društva v času "Jff^obr 
letnega obstoja. V t*"1 jflj 1 

so gasili 22 nožarov v s V 
kraju in okolici. Večkrai ^ j* 
trim nastopom P ° ^ r _ 2 ; f l $0 P J 

boj. Nemci so partizane pozivali i bruhom pogasili, oz m roitt3 

Podobno kakor za številne dru
ge primere velja tudi za radovlji
ški vodovod, "da kljub nenehnemu 
prizadevanju spričo naglega raz
voja radovljiškega področja po
trebe prehitevajo obstoječe zmog
ljivosti. Za primer: pred desetimi 
leti so namreč izdelali idejni na
črt za ureditev vodovodnega omrež
ja, ki je predvideval, da bo rešil 

problem preskrbe z vodo za naj
manj 25 let. Toda že pred petimi 
leti so pristojni ugotovili, da so 
zmogljivosti, ki jih je določal 
idejni načrt, žc za takratne raz
mere premajhne, ker so gradnje 
in turistični promet zavzele nepri
čakovan obseg. 

Radovljiški vodovod , je pravza
prav star že nad 50 let in že sko-

NESREČE 
MOPEDIST IZSILJEVAL 
PREDNOST 
V nedeljo ob 9.25 je wu križi

šču cest III. reda v Predosljah 
pri Kranju trčil traktor K R 21-13 
(voznik Jane/ Tavčar) v mopedi-
sta Antona šenka, ker je mope-
dist izsiljeval prednost. Pri tem 
se je mopedisf le/je telesno po
škodoval (pretres možganov in 

kompliciran zlom roke), njegova 
sopotnica pa lažje. Na obeh vo
zilih je ocenjena škoda na okrog 
260 tisoč dinarjev. 

PREVELIKA HITROST 
BRITANSKEGA VOZNIKA 
Na cesti II. reda Lesce—Bled 

v bližini Savskega mostu se je v 
nedeljo ob 9.30 uri zaletel osebni 
avtomobil GB A 78 (voznik bri
tanski državljan Eric Maidniend) 
v osebnega K P 51-81 (voznik Lov
renc Koman), katerega je odbilo 
v osebni avtomobil MB 71-61, ki 
ga je upravljal Franc Ravs. Ravs 
je pravilno zavijal v levo, za njim 
vozeči Koman se je pravočasno 
ustavil na desni strani, za njim 
pa je privozil z Veliko hitrostjo 
britanski državljan in se zaletel. 
Na vozilih je ocenjena škoda na 
410 tisoČ dinarjev. 

Vreme 
V R E M E N S K A SLIKA 
Področje visokega zračnega pritiska nad Balkanom slabi in se 

pomika proti vzhodu. Atlantske frontalne motnje so dosegie /a 
hodno obrobje Alp in b o d o Vplivale na vreme pri nas. Za njimi 
pa se, proti zahodni Evropi gradi greben visokega zračnega pritiska, 
ki ho pozneje zajel tudi Slovenijo. 

NAPOVED ZA DANES IN JUTRI 
Danes bo spremenljivo vreme, v popoldanskem času pretežno 

oblačno vreme; vmes je moc pričakovati padavine v obliki ploh 
ali neviht, ki bodo izrazitejše v zahodni in severni Sloveniji. Naj
nižje nočne temperature 14, v Primorju 18; najvišje dnevne do 20 
stopinj Celzija. 

[zgledi za četrtek: deloma sončno s spremenljivo oblačnostjo, 
popoldne predvsem V alpskem svetu so možne krajevne plohe ozir. 
nevihte. 

STANJE V R E M E N A V T O R E K OB 13. URI 
Lesce-Bled — jasno, 26 stopinj, zračni pritisk 1010,3 milibara, 

pritiska naglo pada; Planica — jasno, 24 stopinj; Jezersko — jasno, 
24 stopinj; Triglav-Kredarica — rahlo oblačno, 10 stopinj Celzija, 
piha jugovzhodnih s hitrostjo 40 km na uro. 

PODRL PEŠCA IN POBEGNIL 
Na avtobusni postaji v Podvi-

nu jc v nedeljo ob 20.. uri voznik 
osebnega avtomobila K R 21-27 
oplazil pešca Janeza Pretela. Pre-
tel je stal na robu ceste in se po
govarjal z nekimi dekleti, ko je 
i / smeri Kranja pripeljal ome
njeni osebni avtomobil. Voznik 
osebnega avtomobila je najprej 
ustavil in potem nadaljeval z 
VOŽnjO. Pešec je bil lažje poško
dovan, P L M Radovljica je po jio-
btgU voznika obvestila vse sosed
nje postaje. 

200.000 DIN ŠKODE ZARADI 
VINJENOSTI VOZNIKA 
Na cesti Staneta Rozmana v 

Kranju se Je v- nedeljo ob 20.35 
zaletel Martin Klajdcr z motor
nim kolesom N M 11-693 v vrtno 
ograjo. Vozil je iz Naklcga proti 
Kranju in zaradi močne vinjeno
sti ni mogel izpeljati blagega des
nega ovinka. Pri trčenju se jc 
težje poškodoval in so ga odpe
ljali na ljubljansko polikliniko: 
na vozilu pa je za okrog 200.000 
dinarjev škode. 

IZ NEZNANEGA VZROKA 
V OBCESTNI KAMEN 
Na cesti IT. reda Kranjska go

ra—Vršič je v ponedeljek ob 9.40 
zaneslo oseb. avtomobil L J 132-14 
(voznik Mirko Rajner) na 23 
ovinku z desne strani na levo 
stran ceste v obcestni kamen. — 
Vzrok nesreče, pri kateri sta se 
voznikova Žena in sin poškodo
vala in je terjala okrog 200 tisoč 
dinarjev škode, je neznan. Oba 
poškodovanca so odpeljali v 

! kranjskogorski zdravstveni dom. 

raj deset let skrbi za vodovodno 
omrežje Vodna skupnost Radov
ljica. Zanimivi so podatki, kako 
so se v teku zadnjih desetleti j po
večevale zmogljivosti radovljiške
ga vodovoda, toda kljub temu da 
se je sedaj kapaciteta vodovoda 
povečala na 65 sekundlitrov, šc ne 
more zadostiti vsem potrebam. 
Evidenca preteklih let pa pove, da 
je znašala zmogljivost radovlji
škega vodovoda od leta 1909 do 
1932 osem sekundlitrov, od leta 
1933 do 1939 devet, od leta 1939 do 
1953 16, kasneje se je zmogljivost 
povečala na 52 sekundlitrov. 

Iz navedenih podatkov sledi, da 
se Vodna skupnost Radovljica 
zlasti v zadnjem času dokaj priza
deva, da bi organizirala nemoteno 
preskrbo i vodo. Za ureditev vo
dovodnega omrežja so bila vlože
na že dokajšnja sredstva, sleher
no leto se namreč potrosijo v ta 
namen težki milijoni. Toda števi
lo uporabnikov narašča, saj ima
jo na primer trenutno osem tisoč 
rednih uporabnikov, V času turi
stične sezone in podobno pa števi
lo le-tch šc znatno naraste. 

Občinski organi imajo za pro
bleme vodovodnega omrežja sicer 
dokajšnjc razumevanje, toda kljub 
vsem tem vsestranskim prizadeva
njem trenutno ni mogoče odpra
viti vseh pomanjkljivosti. Tako je 
bilo na-primer v letu 1962 v sklo
pu komunalne dejavnosti potroše
nih za gradnjo vodovodov 55 mili
jonov dinarjev, v letošnjem druž
benem planu pa je predvideno, da 
bo za vodovode na razpolago 62 
milijonov dinarjev. S temi sred
stvi naj bi namreč začeli oziroma 
nadaljeval« dela pri gradnji vodo
vodov v več krajih radovljiške 
komuna, 

Bistveno izboljšanje vodovodne
ga omrežja bi nedvomno dosegli 
s povečanjem cevi, ker vode same 
si,cer na splošno ne primanjkuje. 
Napredek bi predstavljala tudi 
vgraditev vodomerov; stanje pa bi 
se izboljšalo tudi z odklopitvijo 
radovljiškega kopališča z vodovod
nega omrežja. — P. 

na predajo, toda borci so junaško 
zdržali. Nadaljnji odpor proti 45-
krat močnejšemu sovrstniku pa je 
bil nemogoč, zato so se partizani 
umaknili v smeri lipanskega vrha 
ter proti Bohinju. Na bojišču pa 
je obležalo deset mrtvih borcev, 14 
pa so jih napadavci ujeli. Kakih 
15 udeležencev te bitke je šc da
nes živih, 7 od teh pa jc v nede
ljo obujalo spomine na kraju nek
danjega spopada. 

Organizacija nedeljske prireditve 
je bila v rokah občinskega odbora 

iS 
prečili širjenje P o ž a r a * i n jO ? f . 
nja poslopja. Na ta "*'k>. J 
prečili večmilijonsko J> ̂ tti* 
vojni sta ročno to*** $wf 

m o tork 
inve^> 1i dve sodobni 

vrednost 
znaša sedaj nad u v » .i^ti • 
narjev. Zaradi P©w*™v7ud' 
so bili v 

gasivskega ,.:|on» % 
aji nad d v s . m g g vjjjj 

it*. kraju zgrnieni 
bazeni. ' ti 

protipožarni »«fc n*; /, r t,fcitf« 

GD Otoce in.Ljubno, »•• . v„i p 
društvo sedal dve opci 
t i . - F. C. 

Različna stališča 
kako priti do denarja za kritje 
radovljiškega proračuna 

tkoraj I njajo, da J« t reba 
. letos- j proračunu n a d o k n a o « ^ ^ 

: prvem polletju ugotovili, da | virov in da bo ^ " f ^ s k o 
2 občinske blagajne prehitro j moralo prenesti ^ . , k anjc °. wr 

V Radovljici, kakor tudi 
v vseh naših občinah, so v 
njem 
so se 
praznile in da so se nekateri pred
videni dohodki močno zakasnili, 
ali pa so celo povsem izpadli. 

Ko so o tem razpravljali na ob
činski skupščini v Radovljici in 
ugibali, kako bi prišli do denarja 
za kritje najnujneših potreb pro
računa, so se nazadnje odločili za 
povišanje davka na mali promet. 
Od prejšnjih 4 odstotkov so ta da
vek povečali na 5 odstotkov, kar 
naj bi delno pomagalo i/, zagate. 

Toda odmev tega sklepa je do
slej doživel različna ugibanja. Na 
8. seji predsedstva občinskega sin
dikalnega sveta, ki jc bila prejš
nji teden, so po dolgi ra/pravi za
vzeli drugačno stališče. Menili so, 
da ta ukrep prehudo zadene stan
dard prebivnvstva in da bi bilo 
treba iskati drugih virov. Pravijo, 
da večina delovnih kolektivov žc 
tako ne dosega povprečnih oseb-

darstvo. Gre pa za i* 09fli 
katere bi bile za obča" 
leče. — K. M . 

Zaključna dela Pr 

novi Soli ž o i « v 

Tržič - le desetog ^ 
Tržiču ni več U 

radnJe in vprašanje gi 
slopja je postaialo & 

• jc 1 

' 1 in.- *rp*j# 
pereče, l e t a ; 1961 ^c P^dV> 
alizacije - ^ . j . je 
Zalem rovtu. Dej* t 
gradbeno podjctJj 
nje«. Gradnja jc * | e i . . 
fazi in ko bo dogi J K G«U 
edinstvena šola v d»* ce* ,! 

v p a v i l j o n o m » 
gretjem. V f^pfif}^ fe 

ni m 
V 

Inic, telovadnica 
kabineti, zborn^, cen, 

p ' V 
""hini* ^ of* 

nih"dohodkov"v okraju 733.803 dl-1 šolska in " ^ ^ / " g o l o ^ 
narjev v mesecu juniju) in da bo ' 
ta davek, ki bremeni potrošnika, 
še naprej zaviral napore za dvi
ganje življenjske ravni. 

V občini pa pravijo, da je sred
stva nekje treba dobiti. Tako je 
prišlo do različnih stališč in sin
dikalni svet predlaga ponovno raz
pravo o tem na občinski skup
ščini. 

Stvar je zanimiva, ker je prišlo 
do različnih stališč med občinski 
mi organi. 

jemnica /a starce. * . . ^ ,„ t*' 
milo podjetje Sloveng ^ 

S poukom v nou d $ r v ^ 
čeli novembra l « t 0 * l ^ e * ^ 
vselitve še ne bo 
vanjski dvojček » p«»V 
ie in hišnika. Đ 0 g r W « ' 
tudi 
so odložili na ^ S ' đ t 
Prav tako bodo P o y » K tfđ&p 
vt,o okolice nove *oiC'totfOV vi jo okolice nove * w

 t 0 , 
" o v a

b H l U * bo dograjena 
Prvi in drugi se stri- 1 cesta,, ki poteka 
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• Pnorav 7 - i s e s t a v o sedemletnega načrta 
J S j d o v l j i Š k i k o m u n i 

Turizmu pripada prvo mesto 
Y radovljiški komuni so pričeli 
Ini. r • . . _• __ z intenzivnimi pripravami za se

stavo programa sedemletnega raz-
V 0 J a gospodarstva. Glavna komi-

ki pripravlja osnovne smer-
"ice perspektivnega razvoja gospo
darstva v komuni, je imela redno, 
s e lo minulo soboto. Udeleženci soj 
j^Pravljali o načinu dela, ki ga 
podo delili po strokovnih komisi-1 
^an določene panoge gospodarstva. 
,*e komisije ali odbori bodo imeli! 
2j*f\ t 0 delovne naloge in se bodo 
* t l laijsko posvetile določenim pa
nogam gospodarstva, upoštevajoč 

e r"cljitc dosedanje analize gospo-
"avskcKa razvoja. Na tej osnovi 

0 c i l ) V skladu z osnovno smerjo 
Kj'rmega gospodarstva komune 

m

đ c | a l i podrobne načrte za posa
mezne zvrsti dejavnosti. 
-Najmočnejša Je komisija za in-

l ' s , I 'no, kj bo imela v svojem sc-
naslednje operativne grupe: 

_ kovinsko, lesno, tekstilno in 
tul- a m h e n o stroko. Imenovali so 

Varstvo 
Pa 

1 « komisije za turizem, go-
p a

a , ' s t v o in kmetijstvo. Verjetno 
v ' ? e bodo odločili še za imeno-

"Je komisij komunalnih in obrt-
i n dejavnosti. 

liodnf 1 > e n P° u t , arek bodo v pri-
: v perspektivnem načrtu 

Posvetm 
važnejši 
Pt 

razvoju turizma, tej naj-
panogi v komuni, že ukre 

minulem ter letošnjem letu 
stin,!0, d a turizem skupaj z go-
» u i n l 1 " d o ž , v , i a pričakovani in 
Toj P r ^ o b r a t v svojem razvoju. 
So V!C n a - j b olj očitno v dejstvu, da 
Pravil^ turističnih krajih na-
d a i j ' . ' Perspektivne programe na
čeli i C g a r a zvoja in da so jih pri-
^ d n i 0 n ^ d e j a n s k o izvajati t 

'•zlast; V turističnih objektov 
toSnV ° J ^ l c c , u in v Bohinju. Le-
k o m ' n

 u ž b c n i n a ž r t radovljiške 
n i C o " e r , e s n ' č n o pomeni prelom-
kono t

 P r i z a devanj ih za bolj širo-
sr>ekti , n v e s t ' c U c v teh per-
Tudi k-'0'11 p a n ° S a h gospodarstva 
Činsfe; ^ i i a za turizem pri ob 
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da temeljitih korektur in prilago
ditve sedanjim potrebam in nalo
gam. 

Ti problemi bodo na dnevnem 
redu prve seje komisije za izdela
vo perspektivnega načrta razvoja 
turizma. Seja bo v sredo, 28. av
gusta. — J. B. 

Iz naših 
komun 

Gradbeno podjetje Gorenje iz Radovljice jc v Gorjah v glavnem končalo dela pri izgradnji nove 
osnovne šole s telovadnico. Svojih montažnih delov pa Se ni dobavilo LIP »Jelovica« Skofja Loka 
(čeprav jc rok že potekel), tako da se bo gradnja zavlekla tja do prihodnje pomladi 

Odgovorne naloge sindikalnih odborov 

Prednost statutom in 
7-letnemu planu 
V Škofjeloški komuni so glede 

na možnosti in potrebe ustanovili 
tri nove sindikalne odbore, in si
cer: občinski odbor sindikata de
lavcev industrije, storitvene de
javnosti in družbenih služb. Ti od
bori, ki so se že sestali na delov
nih dogovorih, na katerih so izvo
lili tudi svoja vodstva, vključujejo 
6.700 članov iz 43 sindikalnih po
družnic. Prvi sestanki teh odbo
rov so opozorili na nekatere na
loge, ki jih čakajo v njihovem 
delu, precej pa so tudi razmišlja
li, kako naj bi ti čimuspešneje de
lovali. 

Na občinskem sindikalnem sve
tu menijo, da bo pravilno postav
ljeno delo posameznih odborov 
njim v veliko pomoč pri sprem
ljanju in reševanju posameznih 
vprašanj, k i naj bi jih občasne 
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Komorni zbor Svobode Je
senice pojde v nedeljo v Itali
jo. Koncert narodnih in umet
nih pesmi bo priredil v Žab-
nici pri Trbižu. Zelo izbran in 
skrbno pripravljen program 
bo dopolnjeval instrumental
ni sekstet društva z veselimi 
vižami. To bo v letošnjem le
tu že četrto gostovanje jese
niške Svobode v Italiji, saj je 
ansambel narodnih plesov že 
gostoval v Genovi, v Vil i San-
tina in na tradicionalni pri
reditvi v Trbižu. Bilo bi prav, 
da bi v zamenjavo čimprej 
sprejeli tudi na Jesenicah ka
ko italijansko kulturno sku
pino. 

Ponoven razpis je uspel. — 
Ker se razpisu za sprejem 
učencev v metalurški oddelek 
železarske šole na Jesenicah 
ni odzvalo dovolj kandidatov, 
je CDS Železarne Jesenice 
sklenil povišati učencem tega 
oddelka mesečno nagrado. To 
se je izkazalo kot učinkovito 
pri ponovnem razpisu, katere
mu sc je odzvalo dovolj kan
didatov. Tako bo železarna s 
povišano nagrado za učence 
metalurških poklicev v do-
g led nem času pridobila dovolj 
i/učenih topivcev, livarjev in 
predvsem valjarjev, ki so se 
zadnje čase le priučevali. 
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IESM SERVIS« 
Družba jc odstopila podjetju v 
obliki znižanja prispevka iz do
hodka v lanskem letu 3,435.375. 
letos pa 3,055.865 dinarjev, ki bi 
jih moralo porabiti podjetje za 
napredek in razvoj, uporabilo pa 
jih je za kritje izgube. 

Povsem razumljivo je, da nasto
pajo razen subjektivnih tudi ob
jektivni razlogi za tako stanje. 
Dejstvo je, da serijski izdelki vse 
boi j izpodrivajo večinoma ročno, 
spričo razvite industrije pohištva 
vedno slabše tržno ceno, ki dosti
krat ne pokriva niti lastne itd. 
Upoštevajoč ugotovitve, s kateri
mi sta se oba zbora občinske 
skupščine podrobno seznanila, je 
skupščina na svoji zadnji seji 
sklenila, da jc ukinitev podjetja 
nujna, ker' ni nobenih možnosti 
več za uspešno nadaljnje delo in 
bi podjetje nujno zašlo v še več
je finančne težave. Likvidacija bo 
le dobronamerna, v korist dru/.bi 
in članom kolektiva, ki so bili 
spričo slabega poslovanja za oseb
ne dohodke več ali manj prikraj
šani. — U. 

komisije teh odborov pred tem 
dodobra razčlenile. Z delom od
borov pa se v ničemer ne bo 
zmanjšala tudi vloga ObSS; na
sprotno, celo okrepila se bo. 

Na sestanku odbora za industri
jo so med drugim poudarili, naj 
bi tudi ta odbor" vključili v pomoč 
delovnim organizacijam pri izde
lavi statutov, nadalje da je treba 
skrbeti, da bi se poslovni uspehi, 
storilnost in. materialni pogoji 
proizvajalcev izboljševali v enako
mernem zaporedju. To bo mogoče 
doseči, če si bo tudi sindikalna or
ganizacija v posameznih delovnih 
kolektivih prizadevala odkrivati 
notranje rezerve, ki so v nekate
rih kolektivih še slabo izkorišče
ne, in morebitne napake, ki vča
sih vplivajo na to sorazmerje. 
Glede 42-urnega delovnega te
dna, kakor tudi sedemletnega 
plana bo naloga vseh sindikalnih 
organizacij v komuni, da sodelu
jejo pri izdelavi analiz in odkri
vanju še večjih možnost j za iz
boljšanje storilnosti. 

Precej odgovornega dela čaka 
prav gotovo sindikalni odbor de
lavcev uslužnostnih oziroma sto
ritvenih dejavnosti. Znano je, da 
razvoj te dejavnosti ni šel vzpo
redno z razvojem ostalega gospo
darstva, da se je nenačrtno razvi
jala; da je tu ostalo še precej od
prtih vprašanj, ki iih bo treba 
v bližnji prihodnosti smelo reše
vati. Tu gre za materialne mož
nosti posameznih kolektivov, za 
r?elovna mesta, stanovanja, oddih, 
delitev dohodka ipd. V tem pogle
du bo moralo biti delo tega odbo
ra nadvse sistematično in poglob

ljeno. Mimogrede: delovni pogoji 
v obrti naj bi se izravnali s tistimi 
v industriji, stanovanjska skup
nost naj bi še bolj približala svo
je usluge občanu; glede izboljša
nja in nadaljnjega razvoja gostin
stva jn turizma kakor tudi trgovi
ne, ki naj bi potrošnikove želje 
posredovaia proizvajavcu ipd. O 
vsem tem razpravljajo oziroma 
bodo razpravljali v zvezi s 7-let-
nim planom. 

Odbor sindikata delavcev druž
benih sluzo vključuje razen jav
ne uprave še zdravstvo in šolstvo. 
Na ustanovnem sestanku so govo
rili o nekaterih ključnih vpraša
njih, s katerimi se srečujejo po
samezne sindikalne podružnice v 
teh institucijah. V teh dneh se 
bodo člani tega odbora spet se
stali. Razpravljali bodo o občin
skem statutu in o vlogi družbenih 
služb, ki jih obravnava statut. 

Učence osemletke so zaposlili 
Meseci: junij, predvsem pa ju

lij in avgust so že od nekdaj čas 
dopustovanja'. Dopusti pa kaj radi 
povzroče nekatere vrzeli v proiz
vodnji. Da ne bi prišlo do tega, 
je bila škofjeloška »Elra« tudi 
med tistimi delovnimi organizaci
jami, ki se je odločila, da v tem 
času zaposli šolsko mladino. Pri 
tem pa ni odločala samo morebit
na bojazen pred zastojem v pro
izvodnji, temveč tudi to, da 10 se 
dopusti hitreje zvrstili. Hkrati pa 
tudi dejstvo, da se otroci, bili so 
to učenci osemletke v starosti od 
13. leta dalje, predvsem dečki, po
drobneje spoznajo s proizvodnjo 
v tem podjetju in značilnostmi 
posameznega delovnega mesta. Saj 
bo to nedvomno pospešilo, če že 
ne soodločalo pri njihovi kasnejši 
izbiri poklica. 

O Kje pa so delali ti mladi 
»proizvajavci«? — 

— »Predvsem na delovnih me
stih priučenih delavcev oziroma 
delavk v montažnem oddelku. 

Rekorden obisk 
na Krvavcu 
Minulo nedeljo jc Krvavec obi

skalo rekordno število planincev 
in izletnikov. Samo žičnica je v 
obe strani prepeljala 3000 potni
kov. Številni pa so prišli tudi peš 
(predvsem s kamniške strani). 

Zadnje potnike je /ienica pripe
ljala v dolino že po 20. uri. Torej 
so morali številni potniki kljub 
vsestranskemu prizadevanju usluž
bencev žičnice čakati na gornji po
staji več kot uro ali celo dvc. Tudi 
Zjutraj ni bilo dosti bolje, saj je 
žičnica domala vozila vse dopol
dne in niso bili redki, ki so tudi 
dopoldan čakali lep čas, da so 
prišli na vrsto. To ni čudno, saj 
je okoli 8 ure prišlo veliko šte
vilo osebnih avtomobilov, 4 avto
busi, da ne omenjamo številne ko
lesarje, motoriste in mopediste. 
Zakaj vsi okoli osme ure? Nema
ra zato, ker dobiš na avtobusni 
postaji tako v Kranju kakor v 
Ljubljani pojasnilo, da žičnica vo
zi šele ob 8. uri in zadnja ob 18. 
zvečer. V resnici pa vozi, vsaj ob 
nedeljah, že ob 7. uri. Tako ljud
je, zlasti ob takih navalih, nestrp
no čakajo na prevoz po nekaj ur, 
in to največkrat v najlepšem do
poldanskem času. V razgovoru z 
uslužbenci smo izvedeli, da bodo v 

Svet za kmetijstvo in 
gozdarstvb 
Svet za kmetijstvo in gozdarstvo 

občinske skupščine Kranj bo raz
pravljal na svoji današnji seji o 
škodi, ki jo povzroča jelenjad v 
gozdovih doline Kokre in na Je
zerskem in o ukrepih, ki jih jc 
treba v zvezi s tem sprejeti oziro
ma izvršiti, nadalje bodo obrav
navali in sklepali še o poročilu, ki 
zajema razvoj, pomen in proble
matiko umetnega osemenjevanja 
govedi v kranjski občini. — R. 

Pravzaprav na lažjih delovnih me
stih« — so nam odgovorili v 
»Elri«. 

# Koliko pa so zaslužili? 
— »Upravni odbor je sklenil, da 

naj bi bila nagrada našim učen
cem med osmimi in desetimi ti
sočaki, seveda ob upoštevanju 
prizadevanja posameznika. Neka
teri sposobnejši, naši stari znanci, 
saj jih je nekaj, ki so pri nas 
preko počitnic — en mesec neka
teri tudi po dva — že drugo leto 
zaposleni. Ti pa so delali po ce
niku, tako kot vsi ostali člani eko
nomske enote, ki jih je vzela,« 

Si. š. 

Iz oIHi dolin 
• SPOMINSKO OBELEŽJE 

PADLEMU SKOJEVCU — Na 
občinskem komiteju ZMS v 
Škof j i Loki so v teh dneh za
čeli s temeljitimi pripravami 
za postavitev spominskega 
obeležja Janku Marklju, prve
mu okrožnemu sekretarju 

.SKOJ, ki je padel 24. 7. 1943 
pri Zalem logu. Odkritje ome
njenega spominskega obeležja 
bo v okviru praznovanja 20-
letnice I. kongresa slovenske 
mladine konec septembra ozi
roma v začetku oktobra. 

• PRIPRAVE NA OBČNI 
ZBOR ObSS —.V teh dneh so 
se začele priprave za občni 
zbor občinskega sindikalnega 
sveta Skofja Loka, ki bo pred
vidoma v drugi polovici sep
tembra. Namesto občnih zbo
rov so se v teh dneh začele tu
di konference sindikalnih po
družnic, ki naj bi bile zaklju
čene do 10. septembra. Na njih 
razpravljajo oziroma bodo raz
pravljali o gospodarjenju in 
izpolnjevanju planskih obvez
nosti, o izdelavi statutov, o ak
tivnosti SP v zadnjem obdob
ju, razen tega so izvolili dele
gate za občni zbor ObSS. Od 
1. do 15. septembra pa bodo 
konference občinskih odborov 
sindikata delavcev industrije, 
storitvenih dejavnosti in drtrf-
benih služb. 

• O POSEBNI SOLI - Zve
deli smo, da se na osnovi ka
tegorizacije duševno in telesno 
defektnih otrok pripravlja kon
kretni predlog za sejo občin
ske skupščine: Kako bi uredili 
vprašanje celotnega varstva 
teh otrok, da bi se šolali v po
sebni šoli ter da bi tudi bivali 
v internatu? 

• OTROŠKO VARSTVO V 
SEDEMLETNEM PLANU — 
Kolegij sveta za socialno var
stvo in varstvo družine pri 
škofjeloški občinski skupščini 
je sprejel konkretno nalogo: 
analizo celotnega varstva v ko
muni. Leto pa s pogojem, da 
bo ta analiza pokazala dejan
ske potrebe, materialne mož
nosti in akcijskega reševanja 
skozi sedemletni plan. 

Uspehi marljivega dela 

kratkem skrajšali čas vožnje od 
17 na 12 minut. To bo vsekakor 
velika pridobitev, zlasti za take 
primere kakršen je bil v nedeljo. 

Omenimo naj Še, da je žičnica 
Prepeljala od otvoritve do nedelje 
512.946 potnikov in 6,314.560 kg 
raznega tovora. Za Krvavec in kr-
vavško žičnico je veliko zanima
nje tudi med delovnim ljudstvom, 
ki sicer ne hodi v planine. Zani
mivo je tudi to, da je poleti obisk predvsem v drugi polovici leta. 
večji kot pozimi. — R. 1 Nadaljnje prireditve pa so: sedem 

JESENICE — Medtem ko letos 
pri veČini Svobod in prosvetnih 
društev na področju jeseniške ob-
.čine zapažamo večjo ali manjšo 
stagnacijo, tega za Svobodo »To
ne Cufar« na Jesenicah ne more
mo reči. 

Društvo je priredilo v prvem 
polletju letošnjega leta 29 prire
ditev, t. j . več kot vsak teden eno 
in je bila skupna udeležba na pri
reditvah 8.837 obiskovavcev ali 
povprečno 305 na predstavo. Tudi 
število nastopajočih na priredi
tvah (512) je lep doka/, aktivnosti 
jeseniških svobodašev. Največ, in 
to kar 13, jc bilo celovečernih 
kulturnoAimetniških prireditev, 
katerih večino je izvedel ansambel 
narodnih plesov, ki je imel 4 na
stope na turneji v Italiji, ostale 
pa na Bledu in doma. T/redno je 
zaživel tudi komorni zbor, ki je 
pričel I prirejanjem koncertov, 

filmskih večerov, tri likovne raz
stave, dva klubska večera in eno 
gostovanje tujega društva. Za je
seniško Svobodo je predvsem po
hvalno neprekinjeno delo v po
letnih mesecih, saj bogati društvo 
turistično sezono na Bledu in dru
god. Samostojne nastope ansam
bla narodnih plesov, koncerte ko 
mornega zbora in druge pa bi lah
ko prirejalo tudi v ostalih turistič
nih krajih Gorenjske, saj turisti 
dostikrat poudarjajo pomanjkanje 
tovrstnih prireditev, žal pa turi
stična društva zanje nimajo pra
vega zanimanja. Dejavnost jesetni-
ške Svobode bi morala biti delež
na večje materialne podpore in je 
kaj nerazumljivo, da so dotacije 
sklada za kulturnoumetniško de
javnost manjše od dotacij prajš-
njih let. Sklad, ki je bil ustanov
ljen na pobudo društev za izbolj
šanje dejavnosti kulturno-umattni-
ške dejavnosti na področju Obči
ne, bo moral dejavnost društev 
stimulativneje podpirati. — 0. 

Del novega škofjeloškega naselja 
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Iz naših kolektivov 

Pereč problem: 
pomanjkanje 
hlevskega gnoja 
Kmetijska zadruga Tržič je spričo objektivnih 
vzrokov odstopila od gradnje hleva, silosov in 
senika — Za proizvodnjo zelenjave ozir. vrtnin 
je hlevski gnoj še toliko bolj neobhodno potre
ben — Perspektivna rešitev je trenutno še dokaj 
meglena 

Delovni kolektiv Kmetijske zadruge Tržič je sprva predvideval, 
da bi zgradil hlev za približno sto glav živine — pitancev. Kasneje 
so se odločili, da bi zmogljivosti hleva povečali še za sto glav in 
da bi tako hlev lahko sprejel dvesto glav živine. Hkrati z gradnjo 
hleva pa bi zadruga zgradila tudi še dva silosa in senik. Pr i tej 
odločitvi so tudi ostali in za ta dela naročili tudi izdelavo načrtov, 
za kar je zadruga morala odšteti sedemsto tisoč dinarjev. Predvideno 
je bilo, da bi hleve, silosa in senik dogradili v dveh etapah, katerih 
vsaka bi trajala leto dni. 

Z zagotovljeno lastno udeležbo tako s strani zadruge same ka
kor tudi občine so zaprosili za kredit kmetijsko banko. Toda ta ga 
ni odobrila in zavrnitev utemeljila z dejstvom, da so to praktično 
premajhne investicije; hkrati pa so pristojni republiški organi izja
vili , da so že obstoječe slovenske zmogljivosti pitališč za nase raz
mere preobsežne in da zato takšno stanje nedvomno ne govori v 
prid gradnje novih zmogljivosti — to je hlevov, k i bi j ih bila pri
pravljena zgraditi tržiška kmetijska zadruga. Spričo takšne vse
stranske utemeljitve jc Kmetijska zadruga Tržič odstopila od grad
nje hleva, silosov in senika. 

Preden preidemo na obravnavo problemov, ki j ih je odstop od 
predvidene gradnje povzročil, si lahko zastavimo določeno vpra
šanje. Nedvomno je prav, da se je spričo tega, da so zmogljivosti 
slovenskih pitališč preobsežne, odstopilo od gradnje hleva tržiške 

Kmetijska zadruga Tržič je pomladi posadila s krompirjem 24 ha 
površin. Krompir je letos dokaj dobro obrodil; s pobiranjem izko
panega krompirja pa ima zadruga precejšnje težave, ker primanj
kuje ljudi. Na pomoč je priskočila tudi mladina, saj jo zadruga vabi 
in potrebuje — hkrati pa se mladim obeta tudi dokaj dober 
zaslužek 

kmetijske zadruge, ker bi hlev po dograditvi ne bil oziroma bi ne 
mogel biti racionalno izkoriščen. Hkrati pa je tudi prav, da po
mislimo, da smo še pred nedavnim (pred dobrim letom) v repu
bliškem merilu bolj ali manj načrtno (čeprav je sedaj prav tržiški 
primer pokazal, da nenačrtno) pospeševali gradnjo teh pitališč. 
Žrtev teh premalo koordiniranih prizadevanj pa je postala med 
drugimi tudi Kmetijska zadruga Tržič. 

Ne glede na to, po kakšni poti in po čigavi krivdi je prišlo do 
takšnega stanja, pa je položaj, v katerem se je znašla tržiška kme
tijska zadruga pereč. Vsa zadeva namreč tiči v tem, da si je 
kmetijska zadruga nameravala z organizacijo živinorejskega obrata 
ustvariti tudi lastne možnosti za proizvodnjo hlevskega gnoja. 
Omenjena kmetijska zadruga se namreč bavi pretežno s proizvodnjo 
zelenjave in vrtnin, za katere pa je hlevski gnoj še toliko bolj ne
obhodno potreben. Hkrati s tem pa se nenehno povečujejo tudi ob
delovalna aemljišča; trenutno ima namreč zadruga 120 hektarov 
orne zemlje, predvideno pa je, da se bo ta povečala na 200 hektarov. 

Vse to namreč dovolj jasno utemeljuje potrebo po hlevskem 
gnoju, ki ga umetna gnojila ne morejo povsem nadoknaditi. Tre
nutno rešujejo problem gnojenja tudi s pomočjo odpadnih surovin 
iz tovarne usnja Runo Tržič, vendar to ni perspektivna rešitev. Po 
približni oceni bi zadruga potrebovala letno 24 tisoč centov hlev
skega gnoja, ob sedanjem staležu živine —• 30 po številu — pa ga 
lahko proizvedejo le približno 2.190 centov. Ce upoštevamo, da 
zadruga dobi iz tovarne Runo letno približno šest tisoč centov od
padnih surovin, potem izračun pokaže, da zadrugi praktično pri
manjkuje letno skoraj 16 tisoč centov hlevskega gnoja. Tolikšne 
količine gnoja pa bi ob normalnih pogojih proizvedlo letno pri
bližno 220 glav živine; to je nekako toliko, kolikoršna je bila zmog
ljivost predvidenega hleva. Zato je povsem upravičena ugotovitev, 
da bi vsi problemi glede preskrbe s hlevskim gnojem izginili, če 
bi imela zadruga hlev za 200 do 300 glav živine. 

Ker pa je položaj takšen, da hleva ne bodo gradili (vsaj v 
bližnji perspektivi ne), pa se zato nedvomno vsiljuje vprašanje, 
kakšen je perspektivni izhod iz nastalega položaja. Odgovor je 
kratek in nezadovoljiv: perspektivna rešitev je še dokaj meglena. 
Posamezne predloge izpodbijajo določena dejstva. Na primer! Te
oretično bi bila sicer možna kooperacija z nekim agrokombinatom, 
kjer bi lahko zadruga dobivala potreben hlevski gnoj. Toda proti 
takšni odločitvi govore visoki transportni stroški. — P. 

Domače gradbeno podjetje »Gorenje« gradi v Radovljici veliko poslopje, v katerem bo špecerijska samopostrežna trgovina", "^^ t J . 
mlekarna ln manufakturna prodajalna. Računajo, da bo Izgradnja objekta, k i ga flnansira občinska skupščina Radovljica, »o 
torji pa so trgovsko podjetje Murka, radovljiško mesarsko podjetje in kmetijska zadruga, zaključena do konca leta 

Iz naših 
komun 

Nekatere nove gradnje v tržiški občini 

I R k 

Združena 
lesna industrija 
med rekon
strukcijo 
Tržič — Po združitvi gospodar

skih podjetij LIP in Pohištvo leta 
1960 je nastala v Tržiču nova krep
ka gospodarska organizacija. Med
tem ko sta se pred združitvijo 
podjetji vsako zase zaradi pičlih 
sredstev le s težavo prebijali, nam 
dobro stran združitve potrjuje tu
di letna proizvodnja v preteklem 
letu (presežek plana za 14.4 od
stotka). V prvem polletju letos pa 
so plan presegli za 15 odstotkov 
(kljub 10 odstotnemu povišanju 
celotnega plana). 

Ob' povečani proizvodnji pa so 
se pojavile težave s prostorom. 
Za potrebno povečanje obrata je 
bilo že lani vloženo tretjino pred
videnih sredstev. Za rekonstruk
cijo bo podjetje vložilo svoja sred 
stva, najeti pa bo treba tudi nekaj 
kredita. 

Celotna vrednost rekonstrukci je 
bo znašala 195,365.000 dinarjev. V 
letu 1963 ni bilo večjih nabav 
osnovnih sredstev, zaradi rekon
strukcije v letu 1963 in 1964, pač 
pa so nabavili leta 1962 za 7,868.000 
dinarjev osnovnih sredstev. 

Namen rekonstrukcije je (po 
7-letnem planu) povečati proizvod
njo pohištva za več kot 100 od
stotkov. V razrezu lesa je sedaj 
podjetje v Jugoslaviji na prvem 
mestu, po rekonstrukciji pa ima 
namen približati se Švedski in Av
striji, ki sta v rezanju lesa na-pr
vem mestu v Evropi. Z rekon
strukcijo so težave, ker se vrši v 
podjetju samem in ovira proizvod
njo. Po prenovitvi bodo vse od
padke lahko predelali in jih upo
rabili v proizvodnji. 

Za letni dopust zaposlenih pa 
je zgradilo podjetje Združena les
na industrija Tržič, počitniški 
dom Peče v Portorožu, ki je naj-
sodobneje opremljen in nudi pri
jeten oddih obiskovavcem. 

J. P. 

Razen stolpnic še 
trgovski paviljon z lokali 
Tržiču in Bistrici se obeta v pri

hodnje gradnja nekaterih trgov
skih objektov, sami Bistrici pa 
tudi gradnja moderne restavracije. 
Nedvomno pa je, da je treba za 
naselje Bistrica zgraditi potrebne 
trgovske lokale, ki bodo omogo
čili naselju zadovoljivo preskrbo 
z osnovnimi življenjskimi potreb
ščinami. Zato je v sklopu zazida-
ve na »Rukancih« predvideno ra
zen gradnje petih dvajsetstano-
vanjskih stolpičev še trgovski pa
viljon z lokali za prodajo pred
metov osnovne nreskrbe. Gradnja 
trgovskega paviljona z lokali bo 
po sedanjem predračunu veljala 
približno 40 milijonov dinarjev. 

Gradnja trgovskega paviljona z 
lokali v Bistrici pa ni osamljen 
primer pri prizadevanjih za izpo
polnitev trgovske mreže v tržiški 
občini. Med vsa ta prizadevanja 
spada tudi gradnja trgovskih lo
kalov v sklopu trgovsko stano
vanjskega centra ob Cankarjevi 
cesti v Tržiču. Investicijska vsota 
za iz<?radnlo teh objektov znaša 
približno 90 milijonov dinarjev. 

Investitorstvo za gradnjo ome
njenih trgovskih objektov v Bi 
strici in Tržiču je prevzelo trgov
sko podjetje Tržič ob sodelovanju 
s trgovskim podjetjem Merkator 
iz Ljubljane. Delavska sveta obeh 
trgovskih podjetij sta že sprejela 
sklep, da bosta prispevali sredstva 
za celotno investicijo. ' ' 

Ob avtomobilski cesti bo v sklo
pu bencinske črpavnice v Bistrici 
tudi restavracija, ki bo imela 150 
nepokritih ln 80 pokritih sedežev, 
in bo tako nedvomno pomemben 
objekt tudi s stališča vedno bolj 
razvijajočega se turizma v tržiški 
občimi. Gradnja in oprema bistri
ške restavracije bo po sedanjih iz
računih veljala 60 milijonov di
narjev. Kot investitor za gradnjo 
restavracije pa bo nastopalo tr
govsko podjetje Petrol iz Ljublja
ne, k i bo hkrati tudi investiralo 
gradnjo bencinske črpavnice v Bi
strici. Delavski svet omenjenega 
podjetja je o predmetni investi
ciji že razpravljal in sprejel sklep, 
da prevzame celotno investicijo s 
samostojnim finansiranjem. 

O nameri za preureditev ^ 
Staneta Žagarja v Podiju«*" jj, 
hotelske namene smo v nase ^ 
stu že poročali, zato tokrat 
nekaj dopolnilnih podatkov. ^ 

dom« ureditvijo omenjenega ^gjn! V* 

slednje dodatne hotelske f"Z"\S6 
vostl: 40 ležišč, 140 pokriti n

 tfe}y 
nepokritih sedežev ln vse P ^ 
ne pritikline. Skupna kor i s l

 t f lj|j 
vršina bi znašala 633 k v S " v r i l n )* 
metrov (brez delovnih P jjteV 
Skupna investicija za P r e

 zna&»!» 
in opremo objekta pa ? v e & \ \ \& ' 
50 milijonov dinarjev. i n

s t a n e t » 
stvo za preureditev doma tejslce 
Žagarja v Podljubelju V ^ o p 0 d ' 
namene je prevzelo Gosti 

Tržič. — P. jetje 

Ali že veste 
. . da so se v tržiški oi* ^ 

uleksi zaposleno9" ^ 

Na kratkem valu 
Gorje — Tu so se zbrali v 

soboto 24. avgusta, na slav
nostno sejo ob praznovanju 
krajevnega praznika predstav
niki vseh množičnih organiza
cij in društev. Godba na piha
la iz Gori j pa je ob tej prilož
nosti izvajala promenadni kon
cert. Zvečer ob 20. uri so se 
občani zbrali v domu Partiza
na na proslavo s kulturnim 
sporedom, ki so ga izvajali čla
ni folklorne skupine Svobode, 
učenci šole v Gorjah ter pev
ski /bor Stane Žagar iz Kro
pe. Zbranim v dvorani je go
voril o pomenu krajevnega 
praznika sekretar osnovne or
ganizacije Zveze komunistov v 
Gorjah Janez Vari . 

Radovljica — V ponedeljek, 
26. avgusta, so se zbrali na 
reden sosvet člani pripravljal
nega odbora za proslavo v 
Cerknem. Na tej seji so že 
izdelali podroben program 
pohoda in akcij združenega 
odreda iz radovljiške komune. 

To veliko enoto bodo sestav
ljali 3 batoljoni: bataljon pri
padnikov predvojaške vzgoje, 
nekdanji Cankarjev bataljon 
ter bataljon VDV. O doseda
njih širokih pripravah za 
množično spominsko slavje v 
Cerknem bomo poročali v so
botni številki v razgovoru s 
komandantom združenega ra
dovljiškega odreda z narod
nim herojem Antonom Dežma-
nom-Tončkom ter s predsed
nikom občinskega odbora ZB 
Radovljica z Ivanom Zupa-
nom-Ncstorjem. 

Radovljica — Prejšnji torek 
se je pri občinskem sindikal
nem svetu sešel na prvo sejo 
strokovni odbor za uslužnost-
ne dejavnosti. Ob tej priložno
sti so izvolili predsednika in 
odgovorne člane, pogovarjali 
pa so se Se o prihodnjem delu 
odbora in o nalogah, ki jih je 
za to dejavnost sprejela usta
novna skupščina. S podobnim 
namenom se je sešel na prvo 
sejo tudi že strokovni odbor 
za industrijo. 

hali incicn.31 ~-r- , i 
le: v letošnjem julU«J J oi&fi 
strijska podjetja v tci ^ 
zaposlovala za 1 ° a s \ e t e ^ f 
ljudi kakor juliia P * \0l)' 
leta (indeks znaša ^Jjdg 
Primerjava sedenj«*« & 
obdobja letošnjega m v J ( E V | 0 

ga leta pa pokaže, da o5t»J 
zaposlenih v ind«*™ 
nespremenjeno ( ^ l ^ ° A 

100). Prav tako neapj" 
stanje pokaže p H « 1 ^ " ^ 
julijem leta 1963 ln P 0 ^ „|toj 
leta 1962, medtem *o J \9» 
prvih sedmih mesec? ^ ,0dU 

povprečno ™ f * T , e t ^ 
strlji za en odstotek v

 tetfeP 
pa je bilo povprečje P j £ 
leta. Vse primerjave ^ 
kažejo, da se je 
slenosti umirila. da , . da je predvideno, J£ 

osnovna šola v » > ^ j g 
menijo, - A O S ' " ^ « 

ko pričel pouk v ttem P o l s*rf» 
Pristojni 

1 pouk 
drugem p o l ^ /e v 

leta 1963/64. 
. . . d a je tržiška o ^ ' 
predvidenega P ° r a , s ' t u l ^ J j 
nega proiz 
17. mestu ljubljanskega okraj ^ 
pa bi primerjava n 
sti popolna brez doP 
je kar sedem obči«-
nirala bistveno 

Zadnje dni se je vreme spet nekoliko izboljšalo ,tako da Je v naših turističnih krajih spet veliko 
domačih in tujih turistov. — Na sliki: avtomobili samujejo pred hotelom »Jezero« v Bohinju 

občina Tržič, vendar^ f 

desetin odstotka , a 0 deseun U U M « > - . « 
predvideva družbeni r tf-
ške komune. radtM'rfr 
. . . da K m e t i j s k a ^ ^ 
/ič sprejme p o b - r ^ ^ 
ja, ki se j im o 
služek. 

Otvoritev dotn* *^tfi 

Podnart - Na zadnji ^ ^ 
AMD Podnart 24. ̂  \oi^K 
pravljali o dokončni ^ p . 
društvenega doma ^ C er*" 
skem izletu na proslav 
8. septembra. . je v it. 

Ker bo AMD PO*«*** V 
četku septembra 
lo v Podnartu svoj d r u ^ ^fiP 
bodo imeli v nede l j«^ p r i f e ^ 
bra, društveni P r a z r ^ ž n j e U 
bodo propagandne ^ 
motoriziranih članov_ 
svojemu namenu nov 
dom. .. rjrosI{!> 

Popoldne bodo S i > J > 
bavo. Nadalje so skit kuP> * 
7. in 8. septembra m j * ( A i 
prevoz motor p r a n i h , , p o d | 
Motorizirani člani * l

 0 

bodo prepeljali v cei ^ * 
tudi vse prijavljene %0\\& p 
in ZB iz Podnarta i« C " 



prodam 
jPfOdam motorno kolo Galeb, 
rouve se od 6. do 14. ure na tel. 

>2iBled 3 2 1 7 

gumo za Lambretto po 
r^dni ceni. Emil šuligaj, c. Mar-
««*Tita 106, Jesenice 3218 
i t J « - 0 ^ n o v o krilno črpavko pro-

Dr. Svajger, Podnart 26 

Zaprtje je zelo zoprna nadlega, 
ki vam povzroča bolečine, hkrati 
tudi celo vrsto nevarnih bolezni. 
— Najučinkovitejše je prirodno 
sredstvo »Donat« vrelec. Zahte
vajte ga v svoji trgovini, te pa 
ga dobijo v grosističnem trgov
skem podjetju »živila« Kranj, ve-

p 3219 letrgovini »Loka«, Skofja Loka in 
boKr* t m I t o b i * ° z a domačo pora- podjetju »Vino Gorenjka« Jese-

• Naslov v oglasnem oddelku j niče. 
». 3220 

^ 8 0 ? n o Prodam motor Jawa 150 RAZPIS 
^ Luže 57 3221 
^^dam bukov parket. Cena 700 
SiUi 2? kvadratni meter. Graizar, 
*£«dni$ka c. n. h. 3222 
n A 7 °S* m 7 Prašičkov starih 6 ted-
no2j><>bruše 6. Vodice 3223 

m £ r m o p € d « moped s prevoženimi 
fW,"' z a .̂OOO din. Tenetiše 12. 

l i l i 3 2 2 4 

'"»dam kravo s teličkom. Trbo-
3225 k 61 

Proda tfcfn*"ii1 kamenje za betoniranje 
i M ' « v . Jože Hribar, Potoče 21. 

>? d v o r 3226 
^ooam pse volčjake. Naslov v 
W m o d d f c , k u 3227 

tio . ?° P r o d am dobro ohranje-
»nahnlco. Poizve se na C. Tal-

K ranj 3228 
j , a n ^ a m skoraj novo diatonično 

•Tnonlko na 2 registra. Naslov v 
S " 1 o d d e ' k u 3229 

l*v*u i 7 V M P ° PO generalni. De-
* w i 3 2 3 0 

*kc V ? m * t i r i t »ktn i skuter nem-
175C (?*m k e Heinkel —Turist -
Krani P o ^ r a š a t l pri Krelj, 
levo a r a c e « a 13 — pritličje 

3231 

Zavod za požarno, reševalno ln 
tehnično službo v Kranju, Kidri
čeva št. 42, razpisuje naslednji 
prosti delovni mesti: 

— DVA ŠOFERJA GASIVCA 
Pogoj: šofer C ali D kategorije. 
Nastop službe takoj ali po do

govoru. Interesenti naj pošljejo 
ponudbe na naslov ali se osebno 
zglasijo v zavodu. 

TEČAJI KOVINSKE STROKE 
šolski center za kovinsko stro

ko in obrt lesne stroke v škofji 
Loki organizira za odrasle pouk 
za dosego poklica avtomehanik in 
ostalih poklicev v kovinski stroki. 

Pouk bo trikrat tedensko v po
poldanskem času od 16. do 19. ure. 

Prijave sprejemamo do 10. sep
tembra. 

Informacije telefon: 945-223. 

TEČAJI TUJIH JEZIKOV 
Delavska univerza v Kranju raz

pisuje intenzivne tečaje tujih je
zikov v jesenskem roku, in sicer: 

a) angleški začetni ln nadalje
valni tečaj 

b) francoski začetni in nadalje-
- S j f 1 * 0 društvo skofja Loka v a m l t e č a ' 
tafn„>._,.Za voznike amaterje AB c) nemški začetni in nadaljeval

ni tečaj. 

Umetno kovaštvo v Kropi je z lastnimi sredstvi zgradilo nov obiekt, 
v katerem bodo proizvodni obrati, uprava in prodajalna umetno-
kovaških izdelkov 

kategort: 

šejk : prijavc sprejema do 1. 
v tr»rs,.-r^ *• '• tovariš Jcsenovec 

*°Vfn, » p e k o , Skofja Loka 

Delavk 3 , 6 7 

dinjstvo 8 r e Pomagat v gospo
skih uraua s t a n ° v a n j e v popoldan-
deiku ' Naslov v oglasnem od-

3. c I a n 3232 
»P0<Iin,^a družina sprejme go-

£° Pomočnico. Marija Ah a c" J*v°, Pomočnico. 
'lica ' Z c ' S f - Žagarja, Radov-

oriu ~ ' e m besede, ki 
n , a o Z. J. 

3233 
em iih 

"liČan? L L J- 3234 

kih v \ *«n»ko. ki bi ob delavni-
'* v ° P o I danskih urah pomaga-
žUni, o!?°^ i n j* t vi* s 3 odraslimi 
n« sole p t e s e v m s a r n i Osnov-

'"rance Prešeren Krapi 
- ^ p p e lm» 3 2 3 ^ 

đo 60i s o s u |novavko staro 
^Oč v ' e t — upokojenko. Za po-
^»Čno .f 0 &Podinjst\-u dobi brez
am o d

5,Rovanje. Naslov v oplas-
*r a e'ku pod »Cerklje« 3236 

1 *' din nagrade dam tistemu. 

Tečaji bodo 2 do 3-krat teden
sko v popoldanskem ali večernem 
času — po želji slušateljev. 

Posamezni tečaji obsegajo do 
130 šolskih ur. Šolnina za posa
mezne tečaje znaša od 11.000 din 
do 15.000 din. 

Začetek pouka bo v prvi polo
vici septembra letos. 

Prijavite se do 6. 9. 1963. 
Potrebne informacije dobite na 

Delavski univerzi Kranj. Cesta 
Staneta Žagarja 1, telefon 20-26, 
22-43. 

Za Delavsko univerzo Kranj 
Milan Vrezec 

Nova številka 
»Občana« 
Za 37. Številko »Občana« ie uvod

ni članek pod naslovom Akti ob
činske skupščine napisal Ludvik 

r^di sobo. Naslov vi arififr I Rapoša. Daljši prispevek o per-
O b v ^ ' k u 

»no 
0,*tni 

cenjene goste 
323? 

da 
spektivah za stanovanjsko gradi
tev le izpod peresa Franca Rupre-

V nedeljo. L septembra, I t a < Sestavek Vse večji vpliv eko-
V**' V » u „ 0 b , i n l ' zabava s nle-
J*ku< £ , I , e n « Gostilna pri n;, . 
^ • J d i S l 3 2 3 8 

*'Ja aktovke*, izgubljen-
nt 

nomskih enot Leopolda Krcseta se 
•nadaliuje tudi v tej številki. Čla
nek Problemi novomeške bolniš
nice jc napisal Marko Jakše. čla
nek Javna prehrana v Ljubljani ČevnJ*. P H Sirovrrici. s srajca-

ie , J I ln očali, prosim, da io P a R o*lk& žiro«. O novih zahtev-
'^Ika^*' ^agradi. Zibert* , I M . b . 

r̂ iSa v a V * , S t * ° h n H 

*r'sta -V* * a v t ° b u s u od Tržiča 
/J1U k» ,J t l *l*to zaoestnico. s čr-
> . pi .̂n'> Ker mi je dra« sno-
J* io v!, 1 1 1 Poštenega nnidllclia. 

P r t?. e p r y > , ? naaradi Miri Ko-
8 t a v a 20, Križ« 

nih nalogah zavoda pri Vidmu pri 
Ščavnici razpravljala V. BarovIČ 
in I. Kreft. Albin Torelli pi?e o 
stanovanjskih sporih v pravdnem 
postopku. Razen naštetega orina-
ša nova številka »Občana« še več 
družili sestavkov ter seznam sve
tov občinskih skupščin in njihovih 

3240 predsednikov. 
- * Q a j a . i i. i i i 1 

/•koci ™ t !«ka CP »Gorenjski tisk«. Krani, Koroška cesta R - | 
'8» Od P r l N B v K r a n ' u 607.11-1 135 - Telefoni: nlavnl urednik | 
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G i b a n j e 
p r e b i v a v s t v a 

NA J E S E N I C A H 
Poročili so se: Peter Bajdc, 

učitelj in Marija Vehar. učitelji
ca; Stanislav Klakočer, avtome
hanik in Magdalena Praprotnik, 
natakarica; Franc šimac, šofer 
in Marjeta Mubi, šivilja; Alojz 
Vavtar, kdrjač in Pavlina Gasser, 
trgovska pomočnica. 

Rodile so: Veronika Jereb — 
dečka; Mihaela Lavrinc — dečka; 
Vida Rejec — deklico: Albina Arh 
— deklico; Ivana Mavri — dečka; 
Breda Fabjan — deklico; Anto
nija Stupar — deklico; Marija 
šekli — dečka: Marija Lotrič — 
dečka; Marija BaŠ - - dečka; Štef
ka Bevk — dečka; Vida Hrovat 
— deklico; Marjeta Hrnjica — de
klico; Selina Dizdarevič — dekli
co; Marija Bratina — dečka; Fa-
ni Cvelbar deklico; Francka 
Rožič —- deklico; Marjeta Horvat 
— deklico. 

Umrli so: Ivana Reinhard, sta
ra 89 let: Janez Prešern, star 76 
let; Karolina Hrovat, stara 73 let: 
Jerca Vari , stara 91 let; Marija 
Tepina. stara 62 let; Gabrijela 
Svetina, stara 6̂  let; Jelina Kras-
nik, stara 36 let; Avgusta De/ 
man. stara 77 let; Marija Kapus, 
stara 51 let; A n d r e j Robič, s t a r 

65 let; Nikolaj Partl, s t a r 64 let. 

V KRANJU 
Poročili so se: Mate\ž K a l e i . 

uslužbenec in Marija Zupančič, 
otroška negovavka; Anton Niko-
la\e ;c. k o v i u o s k o b l m - m VaU-nli-
na Giegorka, bolničarka; Marijan 
Bajžclj. elektromehanik in Mari
ja Bcrnik. krojačica; Marijan 
Omers, mizar in Pavla Urbanček, 
tkalka; Anton Knap, s t r o j n i inže
nir in Ma"ija Jcrnejčič, študent 
stomatologije; Milan Danilovič, 
uslužbenec In Justina .Telar, to\'. 
delavka: Ljubisav Milosavljevič, 
gumar ln Vitoslava Rozman; Src 
čko Bercko, sprevodnik i n Mari
ja Kolenc, administraiorka: han 
Šolar, nabavni referent in Angela 
Pajk. učiteljica: Jakob Marin ek, 
delavec in Danijela Pegirin, kme
čka delavka; [van Pegan. TT me
hanik in Vida IVuovcic, admini
straiorka: Josip Slekovec, tov. 

delavec in Regina Kranjec, tov. 
delavka; Jakob K^irn, cestar in 
Cecilija Povšnar, gospodinja; Ivan 
Legat, pripravljač vzorcev in Mi
lena Fajfar. tkalka; Emilijan 
Verlic, brusilec in Marija Vovk, 
previjalka; Vincencij Noč, met. 
tehnik in Ivana Kolbl , trg. po
močnica; Franc Kuhar, obrtnik in 
Marija Fajdiga, knjigovodja; 
Anton Podjed, transportni dela
vec in Frančiška Fajmut, tkalka; 
Marijan Kokalj, strojni ključav
ničar in Ana Zaplotnik, krojači
ca; Milan Hudobivnik, strojni 
ključavničar in Frančiška Sajo-
vic. delavka; Jernej Žagar, usmer-
jevavec pisem in Marija Korin-
šck, glavni blagajnik; Peter šavs, 
delavec in Veronika Hrovat, sna
žilka. 

Rodile so: Ernestina Goje — 
dečka; Bo/ena Kocutar — dekli
co; Ljudmila Kavar —- dečka; 
Marinka Kaltenckar — deklico; 
Marijana Sali — dečka; Francka 
Sedlar — dečka; Ljudmila Mariš 
— dečka; Vida Jezeršek — dekli
co; Marija Drobnič — dečka; 
Slavka Pestar — deklico; Julija-
na Lipar —- dečka; Ana Dolenec 
— deklico; Stanislava Potočnik 
—- dečka: Marija Demšar — de
klico; Irena Vidic — dečka: Sil-
va Brodarič — dečka; Marija 
isvist — dečka: Hcdvika Rupar —• 
deklico; Ivanka Demšar — dekli-

' eo: Tilka Perhavee — dečka; Zor-
j ka Možina — deklico: Ana Ka-

menšek — deklico; Marija Cvet
kov ie — deklico: Marija Mrak — 
dečka; Marija Dolinar ~ dečka; 

J Marija Dolinar — dečka; Julij aha 
Sebašek — deklico: Morija sinko 

i — dečka; Francka Markelj — 
t dečka; Ljudmila Plavce — dečka; 

Francska < cbflšck — deklico; 
Stanislava /'-»ontar —- dokPeo: 

i Ivanka /ukovič det ka; Ma-
I .. j 

n ia Praprotnik — dečka; A n a 
Grašič — deklico; Francka Re-
bernik — deklico; Mhika Pusta-
vrh — deklico; Djurdiica Mahmu-
tovič — dečka; Helena Bizjak — 
dečka; Francka Kosir — deklico; 
Marija Grilc — deklico; Marija 
Kotel j — dečka. 

i Umrla sta: Marija Polajnar, 
upokojenka -•- stara 65 let; Ma-

' ri ja Pavšič, tov. delavka — stara 
41 let. 

K i l i ; M.Jemto 

4. Novak jc sedel na klopi pred pisarno. Kaj potem, če uprav
nik vse izve, si je mislil. Naj me le kaznuje, če hoče, tudi s pet-
najsltiml dnevi zapora. Naj me zapre v »podmornico« do konca 
šolskega leta! Potem me bo moral izpustiti, saj imajo vsi gojenci 
pravico obiskati med počitnicami svoje sorodnike. Tudi jaz si bom 
izmislil nekega sorodnika in odšel. Vrnil se ne bom več semkaj. 
Nikoli več. Nikoli! 

5. žohar si Je še enkrat - pogladil »frizuro« in s! obrisal dlani 
v hlače. »Vstopi,« mu je tedaj rekel Novak. »Pa povej vse natanko, 
kako jc bilo.« žohar je potrkal in vstopil. Ja, no! Zelo važno, si je 
medtem mislil Novak na hodniku. Kot da se Zoran Novak boji 
»podmornice«! Toda Petek, ta jih je dobil še dosti premalo. Udaril 
sem ga, a kaj zato? Dvakrat po gobcu, prosim, če je to važno, 
prosim! Zakaj pa me je žalil? 

6. Fantje so se še dolgo pogovarjali o poletju, ki se Jc hitro 
približevalo. Tudi danes, pri opoldanski maši v internatski kapeli. 
Nezaposleni ministranti so šepetali o novem poletju, ko je veleča-
stitl I prifnlce nekaj na dolgo razlagal. Tudi fantje so se med seboj 
na tiho pogovarjali, medtem ko jc Novak opazoval pisana okenska 
stekla, na katerih so bili svetniki sestavljeni Iz raznobarvnega stekla. 

G O L O S O V S K I 
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V v 
?5fku j ^ t e l se zaenkrat nisem žele! vrniti. Sedel sem na klop v 
lv l rn* v P r e d a I žalostnim mislim. Dogodki so s« spet zavozlali. 
S1 . n i bila * * r a T i m č u k , vdova ubitega rodoljuba, prav? ženska 

obču.T. Zdela se mi jc neodkrita, lažniva in hudobna. Toda 
>V^di u 1 simpatije ali nenaklonjenost - niso bili pomemb-
bt^&Uin b i s e l a h k o zmotil. Kakšne dokaze sem imel v rokah? 
t • ^ e j a t ' k i s e m ' i h odkril povsem po naključju. Morda bi lahko 
^•laltJo ć c b i n i i Pomagali ljudje, ki so bili nekoč v stikih 

a t i « Odu ? rSn'*acljo. Toda v takšnih pogojih v to nisem smel 
S* ^P°2naJlt° n e z a dovol}s tvo je onemogočalo, da bi karkoli dosegel, 
jji^dno*/ s e n i - da sem zašel v slepo ulico in skoraj bi obupal. 
ftsjj1 Iti , V C rova1 v Ljudmilo, vendar nisem več zaupal lastnim 
^arl l , v P o s < : ) bnosti . Najbrž sem se nerodno lotil posla in vse 

Vrnjj * * d o dmgj bi opravil bolj in več dosegel... 
ta •Sfedn' S C V l l o t e I i n ^ t rdno sklenil, da bom opustil iskanie. 
siu?' *^»jb - ' U U o k r 0 K devetih me jc prebudilo zvonenje tele-
^h! ^alk*'4 m e s p c t kličejo i / uredništva,« sem pomislil in zaspan 
to^Se vče!^, a s " i j " Fjodoroviču sem nameraval odgovoriti, da 

e r a 1 razvnel in da se nameravam nemudoma vrniti v 
oda 

w a d r ugem koncu sem zaslišal neznan glas. 
(fê  j^artinovič Zencnko vas prosi, da ga obiščete, če nimate 

»»itet,.11**?1*! razumel, za kaj gre, kdo me pravzaprav kliče in 
% jj^BOvoril. 
^Oriti _f"e.?« j e v z t ra ja l neznanec. »Tovariš Zenenko sc želi 
*Mo T » ^ V * M J - Pričakuje vas.« 

W'^enk p r i C a k u j e ? « sem vprašal, ne da bi doumel, za kaj gre. 
*'a$o^ p r v i sekretar oblastnega komiteja partije,« je s kara-

^**li, s?*1 dejal neznanec. »Prosi vas, naj bi ga ob desetih 
SeJtain e r a z "meli?« 

^ ° r , vsekakor,« sem pohitel z odgovorom. 

Sedel sem na posteljo in si pričel drgniti senca. Tako torej, 
Zenenko me vabi k sebi. Kje neki je /vedel /ame? Spomnil sem se 
včerajšnjega pogovora in takoj doumel. To pomeni, da je Varvara 
Borisovna Timčuk razpredla široko dejavnost. Ne bi jc smel obi
skati. Previdni in izkušeni Tomilin je imel prav, ko me je posvaril 
Pokazal se jc kot dober prijatelj in hotel me je obvarovati pred 
nevšečnostmi. In zdaj je vzniknlla najhujša. 

Doslej sem slišal za Zenenka, vendar ne dovolj, da bi st lahko 
ustvaril popolnejšo podobo o tem visokem partijskem delavcu. Prvi 
sekretar oblastnega komiteja je bil med vojno obveščevavec. Od 
navadnega vojaka se je povzpel prav do majorja. Leta 1945 so ga 
poslali na vas kot partijskega inštruktorja. Vse do nedavnega jc 
delal kot .sekretar rajonskega komiteja. Zalem so ga na oblastni 
partijski konferenci izvolili za prvega sekretarja oblastnega komi-
teja . . . Stepan Martinovič je bil strog človek, ki ni poznal izjem. 

Dokaj vznemirjen Sera vstopil v predsobo njegovega kabinC'a. 
Njegov tajnik, mlajši človek v obleki vojaškega kroja,'jc imel dosti 
dela, vendar je bil zelo vljuden-

»Iz Moskve ste? Vstopite, prosim!« mi je poka/a! vrata, ki so 
vodila v kabinet. y 

Stopil sem čez prag, pripravljen na najhujše. Izza mize je vstal 
starejši moški v temni obleki in mi stopil naproti. Opazil sem le 
močno naguban obraz in velike, krepke dlani, očitno vajene tele? 
nega d e l a . . . '• , 

Pokimal mi ie in ljubeznivo dejal: 
vZdi se mi, da str Aleksej Mihajlovič? Izvolite, sedite," jc de i d 

in mi pokazal stol. 
Sedel sem na rob stoli, odrevenel in čakal, kaj se bo zgodilo, 

Sprejem je bil ljubezniv, toda to je bil le začetek . . . 
»Oprostite, ker sem vas tako zgodaj vznemiril,« je rekel Zenen

ko. »Mi starci vstajamo ob prvi ^ori, mladi pa tedaj najslajše 

sp i jo . . .« K**: ..!--1/AM^-" & i 
Zaenkrat je bilo vse v redu. 
»Slišal sem, da se zanimate za naše ilegalce?« je nadaljeval 

»To je nujna in pomembna reč. Mladina mora vedeti za dejanja 
svojih očetov . . . Vendar ste pri zbiranju gradiva naleteli na težave. 
Zvedeli bi radi za podrobnosti o tej stvari. 

Kajpak, Varvara Timčuk je prodrla do njega. Ta misel mi je 
šinila v glavo. Vendar msem imel več Časa za sklepanje in pre

mislek. Prvainu sekretarju sem moral odgovoriti in obrazložiti vso 
/adevo. Morda bi lahko i/koristil to poslednjo priložnost. Nc vem 
/akai, toda v meni se |e nenadoma porodilo nejasno upanje, da je 
od tega obiska odvisno moje nadaljnje iskanje. Zato sem odkrito 
m b u / pridržkov povedal Zcncnku vso zgodbo od začetka do konca. 
Želel sem, «da bi Zenenko v meni ne vide! hladnega in ravnodušnega 
iskavca gradiva in zaradi tega sploh ni*em poskušal prikriti ognje
vite želje, da bi našel dokaze, ki bi koristili Ljudmili Zajkovski. 
Zatem sem mu poka/.al njena pisma. Zenenko jih je prebral pri 
oknu. Napeto sem opazoval njegov obraz. Izraz se ni spremenil. 

>Ra/.umem vas,« je polglasno dejal Zenenko in mi vrnil pisma. 
»Zares, nasprotja so prCočitna. Točneje, človek jih čuti, vendar ne 
vsiljivo. Za trenutek jc umolknil, ko da se je nečesa spomnil, pa 
nadaljeval z nespremenjenim glasom; »Tudi dokumente sem prebral. 
Vsi govore proti njej. In to hudo prepričljivo! Celo tisti, ki ste j ih 
lltmi odkrili, kajni .' 

Prikimal sem. 
»Pa vendar . . .« ZenenKP se je vrnil k mizi in sedel. »Pa vendar 

imate prav, ker se ukvarjate s to rečjo... Potrebujete morda 
pomoč?« 

Ne bom skrival — pričakoval sem, da mi bo sekretar predložil, 
naj bi prenehal iskati in zato me je njegovo vprašanje zadelo kakor 
strela z jasnega. Razveselil sem se 1» nekaj trenutkov sploh nisem 
mogel spregovoriti. Opazoval me je z enim očesom in najbrž čutil, 
kai se dogaja v moji notranjosti, 

-Da,« .sem slednjič izustil. »Prek časnika sem želel pozvati ljudi, 
|d so poznali Ljudmilo Zajkovsko ali Grdjo Nal ivajko. . . T o d a . . . 
v uredništvu tukajšnjega l i s t a . . . so mi dejal i . . .« 

Zenenko ie prikimal: 
--Vem. Tomilin mi je pripovedoval. . .« 
»Tomilin?« 
Prvi sekretar me je za.udeno pogledal in nadaljeval: 
»Mislim, da je prav. ec hi mali oglas natisnili. Besedilo ste 

naibtv sestavili?« — V očeh sej mu je zaiskrilo nekaj, kar je bilo 
podobno posmehu, vendar se je takoj utrnilo. — »Povejte tovarišici 
Osini, da ne nasprotujem obiavi takšnega oglasa. Tako, to je vse. 
In zdaj, na svidenje. Veseli me, da sem vas spoznal.« 
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Po večletnih študijah na področju Sore 

KAJ SE OBETA 
LOČ ANOM? 
Samo Skofja Loka, Češnjica z Železniki ter Gorenja vas za zidanje — 
Žolčne razprave o Poljanah in Godešiču — Draga šola »Za brajdo« 

# »Ce smo že odgovorni za stvar, i 
# potem pazimo, da ne bodo na- j 
0 ši otroci imeli toliko težav za-1 

radi naših napak. Današnje iz
kušnje so že pokazale, da ta-

# ko ne smemo naprej.« 

Tako je dejal eden izmed govor
nikov v razpravi na seji Sveta za 
urbanizem škofjeloške občine, ko 
so govorili o stihijskem razvoju 
gradenj in o perspektivah posa
meznih naselij. Takih stališč je bi
lo mnogo. Že nekaj let se zavze
majo, da bi gradnje in komunalno 
dejavnost usmerjali načrtno. 
Sklad za stanovanjsko gradnjo, 
Svet za urbanizem in drugi orga
ni, pa tudi občinski odborniki so 
živahno razpravljali o tem. Raz
stava o urbanistični ureditvi šk. 
Loke, ki je bila pomladi, pa je ta 
problem še močneje razširila med 
prebivavstvom. Vse večletne pri
prave so dale bogato gradivo, o 
katerem bo občinska skupščina 
lahko razpravljala tudi na svojem 
prvem zasedanju. Za začetek bodo 
skušali določiti glavna vplivna ob
močja, kjer naj bi dovoljevali raz
širjanje stanovanjske gradnje. 

Izumirajoče vasi 
Hitra industrializacija teh kra

jev in velike socialne spremembe, 
ki so temu sledile, so na območ
ju občine povzročile močno giba
nje prebivavstva. Ljudje se selijo 
iz osamljenih hribovskih naselij v 
dolino k prometnim zvezam, te
žijo za zaposlitvijo — za zasluž
kom. Tako je v osmih letih (od 
popisa 1953 pa do 1961. leta) na
raslo število prebivavcev v Želez
nikih od 877 na 1043, v Cešnjici 
od 367 na 524, v Selcih od 411 na 
498, v Puštalu od 481 na 522, na 
Suhi od 677 na 1210 ,v škofji Loki 
od 3360 na 3429, v Gorenji vasi od 
565 na 612 itd. Skratka — število 
prebivavcev narašča okrog razvi
jajoče se industrije, ki se krepi 
zlasti okrog škofje Loke, Želez
nikov in delno v Gorenji vasi. 

Hkrati pa nekatere vasi »izumi
rajo«, zakaj ljudje se selijo v do
lino, s »trebuhom za kruhom«. Ta
ko se je v prej imenovanih osmih 
letih zmanjšalo število prebivav
stva v Davči od 400 na 330, na 

Martin jem vrhu od 257 na 231, v 
Podlonku od 191 na 153, v Javor
ju od 161 na 137, v Klad ju od 108 
na 76, na Ožboldu od 110 na 94, v 
Zg. Sorici od 240 na 207 in po
dobno. Izmed 169 naselij, ki jih za
jema popis, jih je nad polovico, 
ki kažejo tedenco k upadanju 
števila prebivavstva. V glavnem so 
to odročna hribovska naselja. 

Taki in podobni pregledi o gi
banju prebivavstva, o kmečkem 
in nekmečkem prebivavstvu, o de
lovnih mestih in možnostih zapo
slovanja po posameznih območjih 
— vse to je obogatilo gradivo ur
banistov, da bodo po naravnih 
potrebah in pogojih tudi usmerja
li gradnje in razširjanje naselij. 

Zvonenje po toči 
Tako so v sedanjih razpravah 

ocenjevali nekatere napake pri 
gradnjah v zadnjih letih. Ta pri
mer velja tudi' »Za brajdo«, ob ce
sti, ki pelje iz Loke v Poljansko 
dolino pred Zmincem. Tamkaj so 
zrasle zadnja leta številne stano
vanjske hišice. Sedaj pa nastaja 
problem, ker stanovavci nimajo 
kanalizacije, ne vodovoda, ne tr
govine — ničesar. To pa še ni naj
huje. Pravtam je tudi izvir za 
škofjeloški vodovod. Odplake iz 
greznic novih hiš so v nekaj letih 

prodrle do pitne vode in jo oku
žile. Da bi bila težava-še hujša, 
so v neposredni bližini postavili 
še hleve za živino. Izvir te vode 
je ogrožen, in vse kaže, da se bo
do odločili za nov vodovod iz Ho-
tovelj pri Poljanah. Toda približni 
računi že vnaprej kažejo na okrog 
50 milijonov stroškov, ki bodo 
Škofji Loki spet vrnili zdravo pit
no vodo. To so v naselju »Za braj
do« zapravili. 

Nenačrtna stanovanjska gradnja 
se je še huje razpasla na drugi 
strani Loke — na Sorskem polju 
v smeri proti Žabnici. Naselja Sv. 
Duh, Vlrtrraše. Forme ln druga so 
skorajda spojena z malimi nena-
črtno razvrščenimi hišami. Lepota 
kraja se je izmaličila, kmetijske 
površine se krčijo in celo nekateri 
graditelji se že kesajo, ker tam 
ni šole ne vode, ni urejene pre
skrbe. Za vsako malenkost mora
jo v Loko ali v druge kraje. Vse 
bolj se uveljavlja prepričanje, da 
je bila ta gradnja nesmotrna, ce
lo škodljiva za družbo in tudi za 
posameznika. Toda po toči zvo
n i t i . . . ! 

In kaj zdaj? 
V bližnji prihodnosti bodo do

voljevali ln tudi podpirali stano
vanjsko gradnjo samo v treh ob-

Zgodovinsko mesto z bogatimi pročelji baroka in temnimi ulicami se z 
limi hišami širi in širi 

novimi udobnimi ln 

močjih — v neposredni bližini 
škofje Loke, Železnikov, Cešnjice 
in Gorenje vasi. Kot je predvide-
no, naj bi zazidalna območja šk. 

] Loke zajemala Grenc, Puštal, Sta-
1 ro Loko, Stari dvor, Suho, del 
i Trate do proge, Vincarje in del 
i Virmaš. K Železnikom in Cešnjici 
i prištevajo še del Studena in del 
Jesenovca, k Gorenji vasi pa Tra-

\ to. Le za te kraje predlagajo, da 
i bi pomagali stanovanjski gradnji 
s sredstvi stanovanjskega' sklada 
itd. Gradnja izven kraja bi bila 
možna samo s posebnim dovolje
njem republike, vendar z lastnimi 

j sredstvi. Druga pa je stvar gra
denj objektov za kmetijske, go
spodarske in turistične namene. 

Projektantova zamisel o prihodnji škofji Loki 

Za te gradnje pa ta območja ne 
veljajo. 

Naselje ob Poljanščici 
Hkrati s tem načrtom predvide

vajo tudi posebna območja za raz
voj turizma, industrije itd. Po
ljanska dolina, ki ima izredne po
goje za turizem, bo že do prihod
njega leta imela 10 novih naselij. 
Seveda le iz lesenih vikend hišic. 
Prispelo je že mnogo prošenj. Zla
sti iz Ljubljane in drugih krajev. 
Prve take hišice so že začeli po
stavljati pri Trebiji. Določili so 
že lokacijo za 100 hišic, ki bodo 
razmeščene v desetih krajih: Ra
teče, Puštal, Zminec, Brode, Log, 
Poljane, Gorenja vas, Trebija, 
Lovska planina, Podpečna in še v 
enem kraju. Tako bo ta dolina do
bila povsem drugačen, turistični 
izgled. 

Prizadeti kraji 
To velja za Poljane, Godešič in 

za nekatere druge vasi in naselja. 
Ti kraji v sedanjem predlogu ni
so predvideni za stanovanjsko 
gradnjo. Zato je bilo že mnogo 
žolčnih razprav na zborih volivcev, 
na raznih sestankih. Pa tudi v 
krogih urbanistov je bilo mnogo 
različnih ugibanj, zlasti za Gode
šič in Poljane. Toda ekonomika . . 
denar je začasno ovrgel to proble
matiko, čeprav sta oba kraja po
membna in tudi ne kažeta znake 
upadanja števila prebivavstva. To
da nobeden nima lastne perspek
tive za razvoj gospodarstva in po
večanje delovnih mest. Prav tako 
v nobenem kraju ni komunalnih 

pogojev — vodovoda, kana l iz^^ 
ustreznih šol, zdravstvene s 
itd. Zato bi stanovanjska gr ^ 

Iv takih krajih povzročila s e

 z\. 
ge izdatke za neizogibno ko & 

no ureditev, kar bi šlo v sp ^ 
škodo. Zato sedanji P r e d l 0 f h kra-
dalnih območij ne zajema xc 
jev. 

Kako bo čez 10 let? 
. _ stan^ 

Pri tolikih razpravah " l i 
vanjski gradnji je bilo veh 
manja za gradnjo zasebni ...^ 
Čeprav so bile te gradnje a ^ 
ne skorajda povsod, so m I 1 ( T . jc 

U d . j m JI 

zadeti še tarnali, češ da s e ^ j l i 
zgodila krivica, ker niso dot 

'lokacij 
mi«e dovoljenja za zaželeno 

Prav ob tem pa se vs i l ju j k i h 

kako bo čez 10 let. Iz 0 

vasi v radovljiški občini s e j 
vasi v lauuvijisjvi — y 
sedaj oglasilo nekaj lastni a V a -
vozgrajenih hiš, katere nam^ ^ 
jo prodati. Trdijo, da ni ta ^ 
merno za šolanje otrok, jfj 
ni zadovoljna v takem * ^ 
podobno. Kaj pa bo, če b o ^ ^ 
koč odpadli regresi za P 1* ^ veČ* 
delo, če bosta prišla na stan ^ 
ja odgovornost in breme s 0 

nje in prevoze otrok? l f l p<r 
v prihodnosti lahko nadeja ^ 
tem se bodo mnogi današnJ . u < ( 

ditelji, ljubitelji »hišice v c p, 
ki so zidali v odročnejših i f l 

kesali. Njihovo kesanj e 
škoda pa sta hkrati 
na škoda. In to hočejo v 
prečiti. — K . Makuc 

naša 
Loki P * 
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Komentiramo drugo kolo slov, nogometne lige 
V 

Ze 71 golov 
Na splošno velja, da so igravcl j 

slovenske nogometne lige v prvih 
dveh kolih (16 tekem) dosegli zelo j 
veliko golov. Poprečje skoraj 4 j 
gole ln pol na eni tekmi nI kar 
tako, vendar razveseljuje samo ti
ste, ki gole dosegajo, ln gledavce, 
ne pa tudi tiste, ki jih prejemajo. 
Žal je bil med slednjimi v nede-1 
ljo tudi gorenjski ligaš, katerega j 
igravcl so se tokrat predstavili 
kot da so že siti prvenstva, ki se 
je pravkar začelo. Kazalo je, da 
niso navajeni igrati v hudi do
poldanski pripeki, aH pa so se 
morda branivci ln krilci že po 30 
minutah igranja naveličali podajati 
žoge nespretnim napadavcem . . . 

Res je napadalna petorka kranj
skega moštva veliko vprašanje, 
saj v njej ni niti enega zanesljive
ga strelca. Glede hitrosti in delno 
tudi iznajdljivosti jo je okrepil S. 
Verbič, ki ga je trener postavil na 
mesto srednjega napadavca. Toda 
kri l i še vedno »šepata«. Jerman na 
levem ni bil kos zahtevni nalogi, 
medtem ko se desni Hit i dobesed
no boji žoge in se najbolje po
čuti, če je brez nje . . . »Čuden si
stem!« je bilo slišati med gledav-
ci, ko so morali vse pogosteje 

Servisna služba Stanovanj
ske skupnosti, Kranj 
r a z p i s u j e delovno mesto: 

VODOVODNI INSTALATER 
kvalifikacija in prost vojašči 
ne. 
Interesenti naj se javijo oseb
no ali pismeno na upravi pod
jetja Kranj - Tavčarjeva ul. 45 

pred nasprotnikov gol prihajati 
Triglavovi — branivci. Seveda to 
ni moglo roditi kdo ve kakšnega 
uspeha, pripeljalo pa je do tega, 
da so domačini zadevali mrežo. 

Ce upoštevamo, da je pred dru
gim polčasom Jermana v napadu 
zamenjal Cvirn, potem je bila v 
prvi liniji petorka, ki skupaj ni 
imela sto let (povprečno torej 
manj kot 20). Statistike povedo, 
da je v naših razmerah povprečna 
starost vrhunskega nogometaša 
precej več kot 25 let, tako da že 
iz teh številk lahko zaključimo, 
da ti igravci nimajo prida izku
šenj. S tem nanadom za Triglav 
v letošnji sezoni ne bo veliko go
lov, zato bo — še preden bo pre
pozno — treba pričeti misliti na 
okrepitev. 

V prvih dveh kolih se je poka
zalo, da bosta letos v SNL po vsej 
verjetnosti »prvo violino« igrala 
Svoboda, ki je že v prejšnjem 
spomladanskem delu jurišala pro
ti vrhu lestvice, in novinec Alumi-
ni i . Seveda obeh zmag ne ere opo
rekati tudi Rudarju in Kladivar-
ju, vendar sta imela (vsaj na pa
pirju) lažje nasprotnike. 

Prihodnjo nedeljo bodo Igrali 
Ljubljana : Sobota, Dclamarls : 
; Svoboda, železničar : Alumi
nij, Kladlvar : Olimplja B, Go
rica : Olimp, Rudar : Celje, 
Krim : Slovan In Triglav : Ma
ribor B. — Kranjčani torej 
Igrajo tekmo izven prvenstve
ne konkurence ln imajo zafo 
lepo priložnost, da še enkrat 
preizkusijo svojo vrsto In jo 
kar najbolje uredijo. Ce bo res 
tako, bo pokazala naslednja 
tekma s Celjem v gosteh. — ž. 

Na nedeljskem mednarodnem motokrosu nad Tržlčem bo med 
drugim nastopil tudi domačin ROTAR (na sliki) na svoji Javvt 
250 kubičnih centimetrov 

t i s i V t i s i Z EP v ves lanj* 

Dolga pot do Kopenhagn* 
(Nadaljevanje in konec) 

PREIZKUŠNJA PROG crd. 0» 
Na vodo smo šli prvič v torek dopoldne. Jezero B " * 8 ^ ple^' 

katerem smo veslali, je skoraj enake velikosti kakor nase ^ Q fctj 
samo da je veliko bolj zapuščeno. Krog in krog jezera ^ o 0 . 
čevje, samo tam, kjer so stale vile, je bilo malo bolji u 

otoček ni podoben našemu, saj jc bil ves poraščen z drevj M 
..-»iena. viti Proga nam je bila zelo všeč, saj je bila lepo ureje ^ s 0 

steza je bila označena posebej z plutovinastimi zamaš ^^-ali 
postavljeni vsakih 25 m. Po barvi zamaškov smo lahko ^ 
laljenost od starta. Vsakih 500 m je bil postavljen želê z s 

je prav tako nosil oznako oddaljenosti od starta, obenem 
služil za televizijske kamere 

Tribune za gledavce prve dni še niso bile P°P 0 !"° j C bi' *2 
Buldožerji so še kopali in ravnali zemljo, skratka: vid ]{ s 0 v 
da Danci ne bodo uspeli urediti tribun do tekmovanj. ^ 
in dan, navsezadnje pa so vse skupaj še kar lepo uredi i • • ^ ^ 

V disciplini osmercev je bilo prijavljenih 14 o s m ^ r

V p a s1* p 
mislili, da bomo imeli predtekmovanja že v četrtek. K ^ & 0 bila 
osmerca odstopila, so predtekmovanja odpadla, v pe ^upo 
polfinalna srečanja. Prve dni še nismo vedeli, v kate 
izžrebani. četrt«*' *JJj. 

Tekmovanje se je začelo za nekatere discipline že v ^ d p^, 
sta naša dva četverca in dvojec morala v boj že d v V ^ 
Četverec je prispel v svoji grupi prvi na cilj in se P ^ ' 
nale, prav tako dvojec, ki je prispel drugi v svoji gr*j ^ potf'^o 
brez krmarja je prispel na cilj zadnji, zato se ni p l 3 6 1

 o b o to, v 

Možnost za vstop v finale bi si lahko prislužil le v s 
imenovanih repesažih. 

I epe možnosti z* 
vaterpoliste Triglava 
V nedeljo pozno zvečer je bil na 

kranjskem kopališču končan tur
nir štirih slabših moštev druge 
zvezne vaterpolske lige, ki so igra
la za obstanek v tej konkurenci. 
Polet iz Sombora je doživel tri 
poraze, kar mu ne daje dosti upa

nja, da bi se čez 10 dni v Zadru 

.. teicpii - f 
rešil izpada. V zadnji i 0 ) j y 
premagali triglavam t 0 ^ 
tako priigrali, d r u * »J 
so bili igravci Spari ^ t 

tiče, ki so se po « ^ 3 . 3 r*'5 

letom in Triglavom s 
zadarskim Jedinstvom J # 

Lestvica k r a n j s k i « 1 „ ,0|J0 j 
Spartak 3 2 0 1 

Triglav 
Jedinstvo 
Polet 

3 0 0 3 




